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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Анаеробната инсталация 
започва работа догодина

АрАБи и швейцАрци  
с интерес към нефтенАтА връзкА
какво се случва  
след 2025 година, 
когато влиза ембарго 
за руски нефт
Силвия ШАТЪРОВА

Арабски и швейцарски компании са проявили ин-
терес към изграждането на нефтената връзка 
от Александруполис към Бургас.

Както се говори за газови тръбопро-
води, така трябва да сe обърне вни-
мание и на нефтените, стана ясно по 
думите на Ильшат Шарафутдинов, 
председател на УС на „ЛУКОЙЛ-
Нефтохим“ АД по време на об-
ществен съвет за партньор-
ство.

Българската държава има 
малко време, за да форсира 
този процес, защото до края на 
2024 година трябва да се справи 
с нефтената връзка, в противен 
случай заводът ще бъде изправен 
пред трудности да работи, незави-
симо каква е неговата собственост. 
След 2025 година влиза ембаргото за 
руски нефт. Този нефтен коридор се 
превръща в стратегически проект.
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щангиста Петър Борисов 
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Писателят калин терзийски 

впечатлен от публиката в средец - 
по-добра от тази в мюнхен

стр. 16

с
т
р
. 
1
5

конкурсът на 
„Черноморски 

фар“ -
„моят Бургас“

иван костадинов, кт „Подкрепа“:
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Синдикалната година бе добра, имаме 
създадени много нови организации

с АлексАндруПолис
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Сградите във всеки бургаски 
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Георги РУСИНОВ

Всеки бургаски квартал да 
има своя цветова гама за 
сградите и лого. Това пред-
лага администрацията на 
кмета Димитър Николов в 
своя докладна, с която се 
предвижда приемане на но-

ва Наредба за специфични 
изисквания към облика на 
градските пространства, 
сградите и архитектурните 
ансамбли на територията на 
града. 

Докладната бе приета в 
две от постоянните комисии 
към Общински съвет – Бур-

гас, членовете на които не 
дебатираха темата и бяха на 
всеобщо мнение, че това е 
хубаво нещо за града.

Накратко идеята за новата 
наредба представи времен-
но изпълняващият длъжност-
та главен архитект на Общи-
на Бургас арх. Тихомир Рай-
чев. 

„С този проект на наредба 
се предвиждат конкретни из-
исквания за градските прос-
транства, сгради и постройки 

на територията на община 
Бургас. Определят се зони и 
характерни пространства. 
Въпросната наредба е изра-
ботена във връзка с промени 
в Закона за устройство на 
територията и чл.13а от 2019-а 
година. По този начин зако-
нодателят е определил въз-
можности за общините за оп-
ределяне на изисквания за 
градските пространства. С 
нашата Наредба това нещо 
се конкретизира. Предвиж-

дат се цветове за квартали-
те, във връзка със саниране-
то. Предвиждат се изисква-
ния към оградите, рекламно-
информационните елементи 
и други елементи на градска-
та среда. Предвиждат се и 
стандарти, които след въвеж-
дане на наредбата пак ще се 
наложи да ги одобрите след 
разработването и конкрети-
зирането им, защото те са 
доста по-специфични“, обяс-
ни той.

Наредба определя облика 
на отделните части на града

Дона МИТЕВА

Тя е Мария, на 36 години от 
Мариупол. Сега живее в ба-
зата на Министерски съвет в 
Слънчев бряг. В Украйна е 
работила в кметството на ад-
министративна длъжност. Тук 
търси каквато и да е работа.

Тя е част от проект „Вирту-
ален хайд парк „Гласът на 
младите” – стимулиране на 
гражданска активност сред  
украински младежи - бежа-
нци в България”, който стар-
тира в дните преди Коледа. И 
се организира от Сдружение 
с нестопанска цел „Хоризон-
ти” с финансовата подкрепа 
на Исландия, Лихтенщайн и 
Норвегия по линия на Финан-
совия механизъм на ЕИП.

„Включвам се в този про-

ект, защото искам да разбера 
какви са ми правата и задъл-
женията в България, как да 
разреша проблемите си. Ос-
новно как да си намеря рабо-
та и да имам социална защи-
та“, обясни Мария.

Тя, заедно с още свои съ-
народници, ще бъде обучена 
за медиатор в наставниче-
ската програма на проекта. А 
обучението започна в четвър-
тък. Тези хора ще осъществя-
ват връзка между украинците 
и местните институции, биз-
неса и нестопанските органи-
зации при решаване на въз-
никналите проблеми на бежа-
нците.

В рамките на проекта ще 
бъдат събрани впечатленията 
на бежанците и проблемите, 
които поставят. По-голямата 

част от работата ще се извър-
ши онлайн. А като финал ще 
бъде направен подкаст „За-
що избрах България“ с девет 
епизода, в които ще се търсят 
отговори на поставените про-
блеми и въпроси.

На 21 декември ще бъде 
първият „Виртуален хайд 
парк“. 

Организаторите увериха, 
че с разрешение от финанси-
ращия орган в проекта могат 
да се включват украински бе-
жанци от всяка възраст.

Целта на проекта е да се 
подпомогне интеграцията на 
украинските бежанци в мест-
ното общество. Сред 11 души, 
които ще бъдат обучени за 
социални медиатори има хо-
ра, които са базирани в Слън-
чев бряг, Бургас и Китен.

Георги РУСИНОВ

Анаеробната инсталация в 
Бургас трябва да започне ра-
бота през следващата годи-
на. Това разкри заместник-
кметът по екология, евроин-
теграция на Община Бургас 
Весна Балтина в заседанията 
на постоянните комисии към 
Общински съвет – Бургас. В 
докладната за план-сметката 
за дейностите по чистота за 
2023-а са предвидени 450 000 
лева, които по думите на Бал-
тина са необходими за из-
вършването на дейността на 
модерната база.

„За съжаление отпадъците 
като количество се увелича-
ват, а не намаляват. Както 
виждате, сме сложили и про-
гнозно едни 450 000 лева, за-
щото по разчети трябва през 
третото тримесечие на 2023-а 
да започне работа анаероб-
ната инсталация. Там допъл-
нително ще трябва да се за-
плаща. Надяваме се да не се 
сбъднат прогнозите ни за 
2023-а и да платим по-малко 
от тази сума. Ако генерираме 
по-малко отпадъци, е въз-
можно, но ако започне и са-
нирането, аз мисля, че няма 
да се случи“, обясни замест-
ник-кметът.

Припомняме, че прогноз-
ната стойност на поръчката 
бе в размер на 26 089 140 ле-
ва, без ДДС, а финансиране-
то е по Оперативна програма 
„Околна среда“. 

Съоръжението ще е с опре-
делен капацитет за вход 
30 652 тона годишно, което 
представлява: 65% от всички 
генерирани хранителни отпа-
дъци на територията на Реги-

онално сдружение за упра-
вление на отпадъците Бургас, 
25% от всички генерирани зе-
лени отпадъци, 6% от всички 
генерирани отпадъци от хар-
тия и картон и 4% от всички 
генерирани дървесни отпадъ-
ци.

Изграждането на анаероб-
на инсталация за третиране 
на биоразградими отпадъци 
има за цел да бъдат обхвана-
ти и обработени и хранител-
ните отпадъци от домакин-
ства и заведения за общест-
вено хранене. При анаероб-
ното разграждане на биоот-
падъците ще се извлича ме-
тан, а на изход ще се получа-
ва ферментационен продукт, 
годен за рекултивация на за-
мърсени терени.

В среда без кислород и 
при наличието на определе-

ни бактерии, органичната ма-
терия, като например живо-
тински тор, органични отпа-
дъци и зелени енергийни кул-
тури (например трева), може 
да бъде разградена. Този 
процес е познат като анае-
робно разлагане. Продукт от 
този процес е смес от газове, 
наречена биогаз със състав 
обикновено 40 - 75% метан, 
CO2 и малки количества се-
роводород и амоняк. Анае-
робното разлагане е сред ос-
новните процеси при биоло-
гичното пречистване на от-
падни води в пречиствател-
ните станции и при третиране 
на органичните фракции от 
твърдите битови отпадъци.

План-сметката за 2023-а е 
направена на база резулта-
тите до края на септември 
2022-ра. 

„Разчетът за 2023-а е на-
правен на база на прогнози-
те, които се надяваме, че ще 
се случат до края на 2022-ра. 
Общо взето обемът на дей-
ностите се запазва в почти 
същите размери, като увели-
чението е единствено на ба-
за увеличение на единични 
цени, във връзка със сключе-
но допълнително споразуме-
ние с изпълнителя на общест-
вената поръчка „Нелсен Чис-
тота“. Това допълнително 
споразумение можа да стане 
факт във връзка с ваша санк-
ция, дадена на заседание от 
7 април, с което вие позволя-
вате отчисленията, натрупа-
ни по чл.64 да бъдат използ-
вани за дейности за чистота, 
а не само за разделно съби-
ране“, посочи още Балтина.

Арх. Тихомир Райчев

Средствата за снегопочистване паднали 
наполовина в последните години

Общинският съветник Манол Тодоров попита по време на 
обсъждането на план-сметката за дейностите по чистота как-
во се случва със средствата за снегопочистване, ако не се 
оползотворяват предвид меките зими в Бургас.

Директорът на дирекция „Околна среда“ Павлин Михов му 
отговори, че именно заради по-меките зими в Бургас през 
последните 4-5 години средствата, отделяни за снегопочист-
ване, са намалели наполовина – от 650 000 лева до 300-350 хи-
ляди лева.

„В последните няколко години тези средства се изразход-
ват. Ако има някакви остатъци, те са в порядъка на под 50 000 
лева“, поясни той.

Заместник-кметът Балтина добави, че основният проблем 
в Бургас е обледяването.

„Именно заради това от няколко дни коли на „Нелсен“ са 
на линия заради падане на температурите, така че ако се на-
ложи, да може да хвърлят пясък и луга“, уточни тя.

Анаеробната инсталация 
започва работа догодина
Отделят 450 000 лева за дейността º

Проект стимулира гражданската 
активност сред украинците

„Черноморски фар“

„Изказвам искрени съболезнования на близките 
на Цонка Тодорова - председател на сдружение „Он-
коболни и приятели“. Загубихме един човек, който 
раздаваше надежда. А такива са редки и ценни. За-
това моментът е тежък и скърбя заедно с вас. Цонка 
беше посветила сърцето и времето си на хората с 
онкологични заболявания. Увличаше съмишленици. 
Събираше средства за терапии. Организираше чле-
нове и приятели на сдружението сами да изработват 
красиви сувенири, които продаваха и със спечеле-
ното покриваха разходите за психолог, арттерапевт, 
хореограф, йога инструктор…

Цонка ще ни липсва много. Но тя оставя след се-
бе си светлия пример на помагащ човек. Вярвам, 
че този пример не само няма да бъде забравен, а 
ще бъде последван от други.

Поклон пред паметта на Цонка Тодорова и БЛА-
ГОДАРЯ, че те имаше!“, написа кметът Димитър Ни-
колов.

Загубихме човек,  
посветил се на онкоболните 

Първа копка на модерната станция

Целта е придобиване на една по-обща визия

Мария от Мариупол
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Верижна 
катастрофа 
до Сарафово

Верижна катастрофа е 
станала край Бургас, съоб-
щиха от пресцентъра на 
Областна дирекция на МВР-
Бургас. Инцидентът е ста-
нал по пътя между 
Сарафово и пътен възел 
„Каблешково“. „Рено 
Мастер“ с пазарджишка 
регистрация, управляван от 
43-годишен мъж от 
Пазарджик, поради неспаз-
ване на дистанция блъска 
отзад намаляващия ско-
ростта си „Фолксваген 
Кади“, със софийска регис-
трация управляван от 49-го-
дишен бургазлия, който от 
удара отскача напред и 
удря „Опел Зафира“, с бур-
гаска регистрация, упра-
вляван от 48-годишен бур-
газлия. От ПТП-то постра-
дали водачът на реното, 
който е с контузия на гръд-
ния кош и водачът на фолкс-
вагена, който получил болки 
в задната част на врата. И 
двамата са без опасност за 
живота. 

Обраха 
русенец 
край 
езерото Вая

55-годишен русенец е 
станал жертва на кражба, 
съобщиха от пресцентъра 
на Областна дирекция на 
МВР-Бургас. От купето в 
паркирания му автомобил 
„Дачия Логан“ в района на 
езеро Вая му е извършена 
кражба на мобилен телефон 
на стойност 600 лева. 
Служители на Първо район-
но управление – Бургас са 
установили извършителя на 
кражбата. Това е 23-годи-
шен криминално проявен 
бургазлия от квартал 
„Победа“. Направил пълни 
самопризнания.

Таксата на то

16-19 ДЕКЕМВРИ 2022 3Н о в и Н иЧф

квартал - с отделен цвят и лого  
Арх. Райчев добави, че цел-

та на Наредбата е и запазва-
не на културно-историческо-
то наследство, на Бургас, тъй 
като то било доста богато.

„Всички знаете, че „Алек-
сандровска“ и „Богориди“ са 
единични движими културни 
ценности“, уточни той на съ-
ветниците. 

В приложение към доклад-
ната са показани и цветовите 
гами за всеки от кварталите, 
а за най-големия бургаски 
комплекс „Меден рудник“ - и 
за всяка от различните зони 
в него. 

В самата докладна се по-
сочва, че специфичните из-
исквания за отделните ком-
поненти на градската среда и 
техните елементи са посоче-
ни в техническите изисква-
ния, описани в приложения. 

„В приложения са посоче-
ни пешеходните и търговски 
улици в града, с оглед въз-
можни изключения при пар-
киране в имотите, цветовото 
фасадно оформление на 
сградите в жилищни компле-
кси, в това число оформле-
ние на номер и лого. Въведе-
ни са изисквания, с цел оси-
гуряване съгласуваност при 
полагане и изграждане на от-
делните подземни улични 
мрежи и съоръжения и коор-
диниране подземното с над-
земното улично строител-
ство при изграждане на обек-
ти на общите мрежи и съоръ-
жения на техническата ин-
фраструктура и присъедини-
телните проводи за строежи-
те. В тази наредба намират 
място и техническите крите-
рии и изисквания за изграж-
дане на огради, поставяне на 
рекламно-информационните 
елементи и преместваеми 
обекти“, пишат в докладната 
от администрацията.

Става ясно, че проектът за 
наредба веднъж вече е бил 
оповестен на сайта на Общи-
на Бургас и на портала за об-
ществени консултации, като 
е бил предоставен 30-дневен 
срок за постъпване на мне-

ния и становища от гражда-
ни. Проектът е бил обсъждан 
със заинтересовани страни и 
постъпилите предложения и 
мнения са разгледани, като 
голяма част от тях възприети 
и въз основа на тях някои от 
нормите бяха променени. 

С настоящия проект се въ-
веждат единен механизъм и 
точно обособени критерии за 
създаване на разпознаваем 
облик на града, въвеждане 
на ред и преустановяване на 
практиката на поединичен 
подход за всяко разрешение, 
което води до липса хармо-
ничност и допълване в ця-
лостната визия на градските 
пространства, обосновават 
се от Община Бургас. 

„За обсъждане, мнения и 
предложения по настоящия 
проект на заинтересуваните 
беше предоставен 14-дневен 
срок. Краткият 14-дневен 
срок е свързан с необходи-
мостта от съобразяване на 
проекта с изискванията на 
националната програма за 
саниране, с оглед съобразя-
ване на възможностите, кои-
то същата предлага за канди-
датстване. Същевременно с 
това е необходимо наредба-
та да е в сила от 01.01.2023 г., 
за да се съобразят проектите 
на сградите, които ще канди-
датстват за финансиране по 
посочената програма за са-

ниране“, пише в докладната.
Така предлаганият проект 

на Наредба има за цел да 
създаде единен механизъм и 
точно обособени критерии за 
създаване на разпознаваем 
облик на града, въвеждане 
на ред и преустановяване на 
практиката на поединичен 
подход за всяко разрешение, 
което води до липса хармо-
ничност и допълване в ця-
лостната визия на градските 
пространства. От докладната 
се подразбира, че Наредбата 
ще касае по-скоро новото 
строителство, но и ремонти 

на вече съществуващи сгра-
ди.

„Въвеждат се изисквания 
към инвестиционните проек-
ти за нови строежи, рекон-
струкция, пристрояване и 
надстрояване и основни и те-
кущи ремонти на сгради и съ-
оръжения, улици, площади и 
озеленени площи, както и на 
елементите на градския ди-
зайн и още на този етап от 
инвестиционния процес ще 
бъде овладяно безконтрол-
ното и нестандартно оформ-
ление на градската среда, 
което се получава при поло-

жение, че липсват единни 
правила. Очакванията от 
приемането на Наредбата за 
градската среда са свързани 
с възможността град Бургас 
да придобие цялостно нов 
облик, като се спре оформя-
нето на такъв, чрез неконтро-
лиран процес на единични 
решения за отделни зони“, 
се уточнява в докладната.

На пръв поглед изникват 
два въпроса – доколко ще се 
спазват новите правила и ще 
има ли кой да контролира и 
санкционира нарушители. В 
приложенията към наредбата 
е посочена и графата „Кон-
трол“.

Контролът по спазването 
на разпоредбите на тази на-
редба е превантивен и пос-
ледващ и се осъществява от 
кмета на община Бургас или 
упълномощени от него длъж-
ностни лица от общинската 
администрация, които ще 
имат право да извършват 
проверки и да санкционират 
въз основа на определените 
в тази наредба норми. Кон-
тролните органи ще имат 
правото на свободен достъп; 
да изискват необходимите 
документи във връзка с осъ-
ществявания от тях контрол; 
да привличат експерти в съ-
ответната област, когато про-
верката е особено сложна и 
изисква специални знания; 
да дават предписания за пре-
дотвратяване и/или отстра-
няване на нарушения на спе-
цифичните правила и стан-
дартите, регламентирани с 
тази наредба; да съставят ак-
тове за установени админи-
стративни нарушения.

За нарушения на тази на-
редба на виновните физиче-
ски лица се налага глоба в 
размер от 200 до 500 лева, а 
на едноличните търговци или 
юридическите лица – иму-
ществена санкция в размер 
от 500 до 2000 лева.

В края на месеца Общин-
ски съвет – Бургас ще гласу-
ва дали ще приеме новата 
наредба.

О Б Я В Л Е Н И Е

 На основание Заповед № 1413/15.12.2022г. 
Административният ръководител – председа
тел на Окръжен съд гр. Бургас 

О Б Я В Я В А:
конкурс

І. За следните длъжности в Окръжен съд - 
Бургас:

І.1.“Съдебен деловодител“ в Окръжен съд – 
Бургас – 1 щ.бр. по чл. 67, ал.1, т.1 от КТ. 

І.2.“Призовкар“ в Окръжен съд – Бургас – 1 
щ.бр. по чл. 67, ал.1, т.1 от КТ.

Описание на длъжността „Съдебен делово
дител”: подробно описана в обявлението на 
интернет адрес: https://burgasos.justice.bg/ и 
на таблото на съда. 

Описание на длъжността „Призовкар“: под
робно описана в обявлението на интернет ад
рес: https://burgasos.justice.bg/ и на таблото 
на съда;

ІІ. Минималните и специфични изисква-
ния, предвидени в нормативните актове, 
както и ІІІ. Специфичните изисквания, опре-
делени от административния ръководител 
за заемане на обявените длъжности са уточне
ни в обявлението на интернет адрес: https://
burgasos.justice.bg/ и на таблото на съда.

ІV. Начинът за провеждане на конкурса за 
обявените длъжности е подробно описан в 
обявлението на интернет адрес: https://burgas
os.justice.bg/ и на таблото на съда.

V. Необходими документи, които следва 
да бъдат представени от кандидатите за 
обявените длъжности са изнесени в обявле
нието на интернет адрес: https://burgasos.
justice.bg/ и на таблото на съда. Документите 
се подават лично от кандидатите или чрез пъл
номощник, с нотариално заверено пълномощ
но.

VІ. Минималният размер на основната 
заплата за обявените длъжности е уточнен в 
обявлението на интернет адрес: https://burgas
os.justice.bg/ и на таблото на съда.

VІІ. Място за подаване на документите за 
обявените длъжности: Окръжен съд гр. Бур
гас, ул. “ Александровска “ № 101, ет. 2, стая 
№ 12 или стая № 10, тел. 056 879429 или 056 
879431, всеки работен ден от 09 12.00 ч. и от 
13.0017.00 ч.

На разположение на кандидатите са: Заяв
ление по образец, както и съответните Декла
рации, които следва да бъдат изтеглени от ин
тернет страницата на съда (https://burgasos.
justice.bg) и коректно попълнени.

VІІІ.Срок за подаване на документите: До
кументи за участие в конкурса се подават до 
19.01.2023г. включително.         

Интересна инициатива организираха съв-
местно Окръжен съд – Бургас, Районен съд 
– Бургас и Бургаската фотографска общ-
ност. В кулоарите на съда бе открита из-
ложбата „Море в Съдебната палата“. Тя се 
състои от 35 снимки, заснети от 18 фотогра-
фи, като сред тях са и двама бургаски съдии 
– Ангел Гагашев и Чавдар Димитров, както 
и дъщерята на двама магистрати – Даниела 
Белева.

Свои творби в цветната експозиция пока-
заха Етелка Пирева, Антоанета Богданова, 
Димитрина Андреева, Стефка Делчева, 

Константин Костадинов, Тодор Динев, Ге-
орги Иванов, Георги Камов, Венелин Тодо-
ров, Данаил Димов, Светлин Йосифов, Пла-
мен Русев, Красимир Колев, Радостин 
Йовчев и Жоро Боев. 

Председателите на Окръжния и Районния 
съд в Бургас съдиите Росица Темелкова и 
Евгени Узунов и председателят на Бурга-
ската фотографска общност Димитрина Ан-
дреева бяха домакини на събитието. Гости 
бяха областният управител проф. Мария 
Нейкова и председателят на Апелативен 
съд – Бургас – съдия Пламен Синков.

фо то ре пор тер - Изкуство и Темида

В „Меден рудник“ всяка от зоните ще е със своя цветова гама



Силвия ШАТЪРОВА

Отиващата си 2022 г. 
е успешна за „ЛУКОЙЛ 
Нефтохим Бургас“. През 
тази година предприятие-
то е преработило 7,1 млн. 
тона нефтена суровина, 
от които са произведе-
ни 1,7 млн. тона високоо-
ктанов автомобилен бен-
зин, 3,1 млн. тона дизе-
лово гориво, и 1,8 млн. 
тона други горива, специ-
ални продукти и полиме-
ри. Доставките на гото-
ва продукция за вътреш-
ния пазар съставляват 
43%: автомобилни бен-
зини А-95 и А-100, дизе-
лово гориво, авиацион-
но гориво, пропан-бутан 
и битум. Останалите 57% 
от продукцията се реа-
лизират за износ, като 
в допълнение към асор-
тимента за вътрешен па-
зар се добавят котелно 

гориво, реактивно ави-
ационно гориво, кораб-
но гориво, virgin naphtha 

(суровина за нефтохими-
ческата промишленост), 
пропилен, полипропи-

лен и сяра, за които 
няма пазар в България. 
Това са данните, които 
бяха изнесени от Ильшат 
Шарафутдинов, предсе-
дател на УС на „ЛУКОЙЛ 
Нефтохим Бургас“ АД по 
време на Обществения 
съвет за партньорство. 
Той се събра след двего-
дишно прекъсване. През 
2021 година заради пан-
демията преработката на 
нефтени суровини е била 
4,2 млн. тона, тази година 
скача до 7 млн. тона. 

ЛУКОЙЛ инвестира над 
3 милиарда щатски до-
лара в мащабна техно-
логична модернизация и 
повишаване на екологич-
ната и енергийната ефек-
тивност на рафинерия-
та. За разлика от над 25 
затворени рафинерии в 
ЕС през последните 10-
12 години, тази страте-
гическа инвестиция из-
веде „ЛУКОЙЛ Нефтохим 
Бургас“ сред лидери-
те не само в Групата 
„ЛУКОЙЛ“, но и в евро-
пейското нефтопрера-
ботване: постигната е 
дълбочина на преработ-
ката 96,6% и индекс на 
Нелсън 13,0 (един от най-
високите в света). 

Предприятието е цен-
тър за технологичен 
трансфер, инженерни и 
дигитални компетенции, 
като бургаските специ-
алисти споделят опита 
си с колеги от цял свят, 
участват в съвместни на-
учни разработки с уни-
верситети, и развойни 
стартапи в България и в 
чужбина. Освен това бур-
гаските инженери-нефто-
химици работят по техно-
логични иновации, свър-
зани с прехода към ус-
тойчива зелена енергети-
ка и кръгова икономика.

Промишлената и еко-
логична безопасност 

на производството са 
сред основните при-
оритети в дейността 
на „ЛУКОЙЛ Нефтохим 
Бургас“ АД. Дружеството 
многократно печели зва-
нието „Лидер по безопас-
ност“ сред организации-
те от Групата „ЛУКОЙЛ“, 
и през 2021 година отно-
во е победител в конкур-
сите по охрана на труда 
и екология. В резултат на 
комплексни и последова-
телни решения в облас-
тта на защитата на окол-
ната среда е достигнато 
драстично снижаване на 
емисиите от прахови час-
тици, азотни и серни ок-
сиди в атмосферата. 

Дружеството продъл-
жава да работи по мо-
дернизацията на основ-
ни технологични и инфра-
структурни проекти. Така 
през 2022 г. бе завърше-
на реконструкцията на 
инсталация „Каталитичен 
крекинг“ (с бюджет от 
61,2 млн. долара) със зна-
чително подобрение на 
технологичните показате-
ли и нивото й на надежд-
ност. Създадена е въз-
можност за работа в два 
режима: за производ-
ство на бензин и за про-
изводство на пропилен. 
Извършват се дейности 
по модернизацията на 
пристанищен терминал 
„Росенец“. Очакваните 
инвестиции за периода 
2019 - 2026 г. са в размер 
на 130 млн. щатски дола-
ра. Продължава работа-
та по проекта за строи-
телство на нов комплекс 
за производство на по-
липропилен, като окон-
чателното инвестицион-
но решение за изграж-
дането му ще бъде взето 
след нормализиране на 
обстановката, осигурява-
ща предвидимост на биз-
нес средата.
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„ЛУКОЙЛ Нефтохим Бургас“ отчете успешна  

Арабски и швейцарски 
компании са проявили 
интерес към изграждане-
то на нефтената връзка 
от Александруполис към 
Бургас.

Както се говори за га-
зови тръбопроводи, така 
трябва да се обърне вни-
мание и на нефтените“, за-
яви по време на Съвета 
Ильшат Шарафутдинов. 

Българската държава 
има малко време, за да 
форсира този процес, за-
щото до края на 2024 годи-
на трябва да се справи с 
нефтената връзка, в про-
тивен случай заводът ще 
бъде изправен пред труд-
ности да работи независи-
мо каква е неговата соб-
ственост. След 2025 го-
дина влиза ембаргото за 

руски нефт. Този нефтен 
коридор се превръща в 
стратегически проект.

Ние имаме готовност 

да сключим договори за 
неруски нефт от 2024 го-
дина, но организация-
та на доставките ни е ос-

новно притеснение“, каза 
още Шарафутдинов. За 
да се избегне тапата на 
Босфора и невъзмож-
ността да преминават су-
пертанкери от над 300 000 
тона, е нужна тази нефте-
на връзка.

В момента на всеки три 
дни танкери превозват 
нефт от Русия, като те ра-
ботят като совалки и са 
80 000-тонни. 

Ако се тръгне към дос-
тавки от Персийския за-
лив, транспортът ще от-
неме 42 дни.

Необходима е и нова 
пристанищна инфраструк-
тура с разтоварващ кей, 
още повече, че капаците-
тът на терминал „Росенец“ 
е приключил, казват екс-
пертите.

• Предприятието е 
преработило 7,1 млн. тона 
суровина, произвело е  
1,7 млн. тона бензин и  
3,1 млн. тона дизел
• През 2023 година ще 
отбележи 60 години от 
производството на първия 
български бензин
• Какво се случва след 
2025 година, когато влиза 
ембарго за руски нефт

Араби и швейцарци с интерес към 
нефтената връзка с Александруполис

Общественият съ-
вет за партньорство 
„ЛУКОЙЛ Нефтохим 
Бургас“ АД функ-
ционира от 2014 г. 
и обсъжда въпроси, 
свързани с дейност-
та на дружеството и 
приноса му за соци-
ално-икономическо-
то развитие на ре-
гиона. Членове на 
Обществения съвет 
за партньорство са 
областният управи-
тел на област Бургас, 
кметовете на общи-
ните Бургас и Камено, 
представители на бур-
гаската академична и 
културна обществе-
ност, депутати и жур-
налисти.
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Нефтен терминал - Росенец

Основни въпроси, свързани с настоящата ситуация с горивата и бъдещи проек-
ти разясниха домакините
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2022 година и има амбиция за нови проекти

Как ще работи 
заводът след  
2025 година 

„ЛУКОЙЛ Нефтохим 
Бургас“ се подготвя за 
преминаването към пре-
работка на неруски нефт 
от 2025 г., като основно-
то предизвикателство са 
логистичните ограниче-
ния, а именно – премина-
ването на големи танкери 
през проливите Босфор и 
Дарданели, многократно 
увеличените срокове за 
доставка и рисковете от 
забавяне на доставките 
поради метеорологични 
или други причини. 

В тази връзка иде-
ята за възраждане 

на проекта „Бургас - 
Александруполис“ в под-
ходящ вариант, който да 
бъде реализиран от дър-
жавата или от държав-
но-частно партньорство, 
е решение, което би доп-
ринесло за подобряване 
на логистиката чрез из-
бягване на проблемните 
проливи. Необходимо е и 
изграждане на резервоа-
рен парк с капацитет от 
поне 1 млн. тона за смес-
ване на различни сорто-
ве нефт в микс с посто-
янно качество и осигу-
ряване на необходимите 
„буферни“ запаси в слу-
чай на забавяне на дос-
тавките. 

С в ъ р з в а н е т о  н а 
Егейско с Черно море с 
нефтопровод в съчетание 
с изграждането на доста-

тъчно голяма резервоар-
на база ще спомогне за 
диверсификация на дос-
тавките на нефт за черно-
морските страни и допъл-

нителна енергийна неза-
висимост. Този проект 
може да се превърне в 
нефтен хъб „Черно море“, 
който ще повиши ролята 
на България в енергий-
ната сигурност на реги-
она. Съществува пример 
за подобен логистичен 
клъстър в Ротердам, кой-
то освен Нидерландия, 
обслужва и Белгия и 
Германия. 

Общо 10 000 души 
са свързани  
със завода -  
преки и непреки 
работници

„ЛУКОЙЛ Нефтохим 
Бургас“ е най-големи-

ят частен работодател в 
Бургаския регион с око-
ло 1300 собствени работ-
ници и служители, и до-
пълнително зает персо-
нал на сервизни орга-
низации от около 10 000 
човека. В този смисъл, 
предприятието е сърце-
вината на промишлена 
„екосистема“ и се стре-
ми да съхранява и уве-
личава нейното благо-
състояние като осигуря-
ва условия за растеж и 
развитие на партньори-
те си. Дружеството еже-
годно индексира запла-
тите на служителите си, 
но и работещите в сер-
визните организации по-
лучават достъп до допъл-
нителен социален пакет и 
присъединяване към ко-
лективния трудов дого-
вор на рафинерията.

Благотворителност

Благотворителните 
инициативи са нераз-
делна част от дейността 
на „ЛУКОЙЛ Нефтохим 
Бургас“. За изминалите 
три години в партньор-
ство с общините Бургас 
и Камено в проекти с 
широк обществен дос-
тъп са инвестирани 1,5 
млн. лева. Голяма част от 
средствата са вложени в 
ремонт, обзавеждане и 
оборудване на училища и 

детски градини, изграж-
дане на детски и спорт-
ни площадки по про-
грама „Моят град, моят 
квартал, моята улица“ в 
гр. Бургас. Изградена бе 
детска площадка в об-
щина Созопол, а в об-
щина Камено бе извър-
шено саниране на чи-
талище „Просвета“, ре-
новирана инфраструк-
турата на централна-
та градска част и бла-
гоустроен Централният 
парк. Оказана е подкре-
па за развитието на дет-
ско-юношеския спорт в 
община Бургас, както и 
на ред социално значи-
ми инициативи: конкур-
са „Изкуство срещу дро-
гата“ под патронажа на 
областния управител на 
Бургаска област; кам-
панията на „Радио 1“ и 
радио MIXX за първия 
учебен ден, благотвори-
телна инициатива „Елхи 
на таланта“, насочена 
към талантливи бурга-
ски деца и много дру-
ги. Дружеството под-
крепи изграждането на 
паметник на основате-
ля на пожарното дело 
в Република България – 
Юрий Захарчук. И през 
2023 г. Дружеството ще 
продължи да дава своя 
принос в развитието на 
социалната инфраструк-
тура на общините и да 
подкрепя добротворче-
ски инициативи.

През 2023 г. „ЛУКОЙЛ Нефтохим Бургас“ АД 
се готви да отбележи 60-годишнината от про-
изводството на първия български бензин. От 
далечната 1963 г. и досега нефтозаводът край 
Бургас играе ключова роля в енергетиката на 
страната и балканския регион. Най-голямата ра-
финерия на Балканите е част от европейската 
критична инфраструктура. Тя е основен достав-
чик на нефтопродукти за нуждите на България 
и надежден партньор, осигуряващ балансира-
нето на регионалния пазар. 

В Обществения съвет влизат ректорите на двата университета, депутати

Депутатът от ГЕРБ Жечо Станков и зам.-кметът 
Весна Балтина също се включиха в дискусията

Председателят на УС на „ЛУКОЙЛ Нефтохим Бургас“ Ильшат Шарафутдинов и търговският директор Росен 
Григоров посрещнаха участниците 



„Черноморски фар“

Областна дирекция „Земе-
делие“ Бургас получи етикет 
„Ефективен CAF потребител“ 
от Института по публична ад-
министрация (ИПА). Той се 
връчва за успешното внедря-
ване на модела за управле-
ние на качеството в ежеднев-
ната работа на дирекцията.

„На специално организира-
ната от ИПА национална кон-
ференция приех етикета като 
признание за положените 
усилия на служителите и ръ-
ководството в ОД “Земеде-
лие“ Бургас, за въвеждане на 
модела CAF.

Няма да проявявам скром-
ност, защото съвсем смело и 
отговорно мога и ще заявя, че 

Областна дирекция „Земеде-
лие“ Бургас е открито работе-
ща, разбираща, съдействаща, 
помагаща и социално ориен-
тирана в рамките на закона 
администрация.

Прозрачността и отчетност-
та в дейността на дирекцията 
е практика, защото са въз-
приети като начин за подо-
брение на изпълнението на 
дейностите и задачите ни. 

Външните резултати въз-
приемаме като средство за 
отразяване ефективността на 
работата на дирекцията, като 
оценка от заинтересованите 
страни и въздействието ни 
върху обществото“, коменти-
ра Лидия Станкова, директор 
на областна дирекция „Земе-
делие“.

Тя припомни и факти от ис-
торията на дирекцията - през 
2018 г. Областна дирекция 
„Земеделие“ Бургас спечели: 
първо място в конкурс „До-
бра практика в дейността на 
администрацията в България, 
организиран от ИПА. Номина-
цията беше в раздел „Социал-
на отговорност“ за практика-
та „Областна експертна коми-
сия животновъдство Бургас“ 
в състезание с общо 24 адми-
нистрации в страната. Получи 
най-висока обща оценка и се 
класира на първо място в 
рейтинга на учещите админи-
страции за 2018 г. от общо 49 
български и чуждестранни ор-
ганизации и 995 служители. 

Получава също награда с 
отличителния знак от МТСП 
за значими постижения в 
ефективното изпълнение на 
политиката на равнопоставе-
ност в Република България в 
категорията "Държавни ин-
ституции" за създадената 
"Система за наставничество" 
с цел постигане на равнопо-
ставеност за всички към по-
стигане на по ефективни по-
литики.

„Тези обстоятелства, спо-
делям, в подкрепа, от една 
страна на факта за нашата 
ясно осъзната цел – да бъдем 
администрация на европей-
ско ниво, да изградим подход 
на такъв вид партньорство на 
областно и национално ниво, 
чрез които вниквайки в про-
блемите, да отговорим на оч-
акванията, а от друга страна, 
като провокация към самите 
нас – ще отговорим ли на из-
искванията и критериите за 
управление и качеството“, об-
общава фактите Станкова.

Така започва тяхното „пъту-
ване към съвършенство“ с мо-
дела CAF.

„В изпълнение на Стратеги-
ята за развитие на държавна-
та администрация, Пътната 
карта за нейното изпълнение 
и Закона за администрация-
та, водени от спечелените на-
гради и имайки амбицията да 

се развиваме по пътя на усъ-
вършенстването на дейност-
та, както и на желанието ни 
да въведем културата на орга-
низационно съвършенство, 
на 23.01.2019 г., поискахме от 
ИПА организацията ни да бъ-
де разгледана и оценена в 
своята цялост от екип от екс-
перти и да бъдем включени в 
обучение за CAF.

Последва подписване на 
споразумение за сътрудни-
чество с Института по публич-
на администрация за „Въвеж-
дане на Общата рамка за 
оценка (CAF) в българската 
администрация“.

Сформирахме екип за са-
мооценка, на който бе възло-
жено в администрацията да 
бъде приложен цялостно и 
при пълен обхват на органи-
зацията инструментът за ор-
ганизационно съвършенство 
„Обща рамка за оценка CAF“. 
Мотивът за решението на ръ-
ководството е, че внедрява-
нето на инструмента за ка-
чество CAF ще позволи да се 
направи цялостна оценка на 
дейността на ОД „Земеделие“ 
Бургас, която да обхваща и 
анализира различни аспекти 
на организационното упра-
вление и изпълнението на ос-
новните дейности, чрез въ-
трешен поглед да се постига-
не добро управление чрез 
прилагане на основните прин-
ципи на модела“, проследява 
пътя за достигане на етикета 
Станкова.

В екипа за самооценка е 
ангажирано цялото ръковод-
ство, включени са служители 
на ръководни и експертни 
длъжности от всички струк-
турни звена на дирекцията, с 
доказани професионален оп-
ит и личностни качества, как-
то и новоназначени, които да 
допринесат с нови идеи и нов 
начин на мислене. Изборът 
предоставя възможност за 
задълбочен анализ и отчита-
не на различни становища и 
гледни точки. 

След проведените специ-

ализирани обучения за въ-
веждане на модела стартира 
и се провежда процесът по 
внедряването му. 

„За извършване на самоо-
ценката за определяне на ка-
чеството избрахме метода на 
„Класическото точкуване” за 
оценка на критериите и под-
критериите, следвайки цикъ-
ла „Планирай-Направи-Про-
вери-Действай” (PDCA).

И така вече сме носители 
на етикета „Ефективен CAF“ 
потребител. Уверявам Ви, че 
колегите положиха изключи-
телно много усилия за успеш-
ното внедряване на модела 
за управление на качеството 
в ежедневната ни работа, как-
то и че продължаваме със съ-
щата енергия непрекъснато 
да развиваме и усъвършен-
стваме модела на управление 
и работа в дирекцията с изця-
ло и напълно осъзната насо-
ченост към основните (8) 
принципа на съвършенство: 
Ориентираност към резулта-
ти; Фокус върху гражданите/
потребителите; Лидерство и 
постоянство на целите; Упра-
вление чрез процеси и факти; 
Подход, основан на възмож-
ности за развитие и участие 
на хората; Непрекъснато обу-
чение, иновации и усъвър-
шенстване; Развитие на парт-
ньорства; Социална отговор-
ност.

На специално организира-
ната от ИПА национална кон-
ференция приех Етикета като 
признание за положените 
усилия на служителите и ръ-
ководството в ОД “Земеде-
лие“ Бургас, за въвеждане на 
модела CAF и като стимул за 
насърчаване на работата за 
непрекъснато развитие и усъ-
вършенстване на база на 
принципите на цялостно упра-
вление на качеството. 

Прилагането на модела 
CAF даде възможност на ръ-
ководството и служителите на 
организацията да погледнем 
по-навътре в процесите и да 
ги оценим адекватно и без-
пристрастно, като вземем 
предвид ключовите благопри-
ятстващи фактори и резулта-
тите, които администрацията 
постига. 

Този нов подход постигна 
заложените цели в сравни-
телно кратък период, през 
който бяха прегледани всички 
ключови процеси и основните 
документи на администрация-
та ни, и който завърши с ясно 
структуриран, конкретен и це-
ленасочен План за подобре-
ние.

Всичко това стана факт 
благодарение на колегите, на 
екипа, с който работя.

Защото администрацията – 
това са хората, експертите, 
които работят в нея. А екип-
ността и съвместната работа 
са изключително важни – те 
са в основата на успеха на 
всяка администрация . 

Накрая бих искала да поже-
лая на всяка българска адми-
нистрация мотивиран екип с 
доказани качества, защото 
това е гаранцията за качество 
и успех“, коментира Лидия 
Станкова.

4 Той и Кирил

Съветници питат, 
администрацията отговаря
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Етикет „Ефективен CAF 
потребител“ от Института по 
публична администрация (ИПА) 
е сериозно признание за това

ОД „Земеделие“ е открито  
работеща и социално ориентирана администрация

СЪОБЩЕНИЕ
за публично оповестен конкурс

за отдаване под наем за срок от 3 години
на обособена част - манипулационна за 
пробонабиране за клинико-лабораторни 

изследвания, собственост на „Медицински 
център ІІ – Бургас” ЕООД, находяща се в гр. 

Бургас, кв. Долно Езерово, ул. „Астория“ № 6. 

„Медицински център ІІ – Бургас” ЕООД, със седа-
лище и адрес на управление: гр. Бургас, ж.к. „Сла-
вейков” /до 9-то ОДЗ/, обявява, че на 04.01.2023 
г. от 10,00 часа в сградата на дружеството, на ет.1, 
в кабинета на управителя, ще се проведе публично 
оповестен конкурс за отдаване под наем за срок 
от 3 /три/ години на обособена част - манипулаци-
онна за пробонабиране за клинико-лабораторни 
изследвания. Обособената част е собственост на 
„Медицински център ІІ – Бургас” ЕООД, находяща 
се в гр. Бургас, кв. Долно Езерово, ул. „Астория“ № 
6, състояща се от манипулационна и предверие 
към нея, с достъп до тоалетна, с обща площ от 13,5 
кв.м., разположена на втория етаж в масивна дву-
етажна сграда „Здравен дом“, със застроена площ 
182 кв.м., разположена в УПИ XІІІ в кв. 62 по 
действащия ПУП-ПРЗ на кв. Долно Езерово, гр. 
Бургас, актувана с Акт за публична общинска соб-
ственост № 700/21.01.1998 г.

Отдаваното под наем помещение ще се ползват 
по предназначение – само и единствено като ма-
нипулационна за пробонабиране за клинико-лабо-
раторни изследвания.

Помещението се отдава без обзавеждане и обо-
рудване. Обзавеждането и оборудването ще се из-

върши и ще бъде изцяло за сметка на участника в 
конкурса, определен за наемател, и е изцяло него-
ва отговорност. 

Размер на началната наемна месечна цена за 
отдавания под наем имот – 180 лв. /сто и осемде-
сет лева/ без ДДС.

Стъпка на наддаване – 20 лв. /двадесет лева/.
Размер на депозита за участие в конкурса – 540 

лв. /петстотин и четиридесет лева/ без ДДС.
Срок за получаване на предложения за участие 

в конкурса – 03.01.2023 година.
Подробна информация относно конкурса, кон-

курсните условия, изискванията към участниците, 
депозита за участие, цената, срока и начина на 
плащането й, подготовката и подаването на пред-
ложенията за участие в конкурса, провеждането на 
същия, оценката на предложенията – критерии за 
оценка, тяхната тежест, методика за оценка на 
предложенията, предоставянето на гаранция за из-
пълнение, проект на договора и др. информация, 
указания и образци на документи, се съдържат в 
документацията за конкурса.

Документацията за конкурса може да бъде заку-
пена всеки работен ден, от 09,00 до 14,00 часа в 
срок до 03.01.2023 г., включително в сградата на 
„Медицински център ІІ–Бургас” ЕООД, находяща се 
в гр. Бургас, ж.к. „Славейков” /до 9-то ОДЗ/, ет.1, 
стая № 8А.

Цена на конкурсната документация – 150 лв. без 
ДДС за един комплект. Цената е платима при полу-
чаване на документацията. 

За информация:  тел.: 0884928941 –  Стоянка 
Петкова,

e-mail: mc2__bourgas@abv.bg

„МЕДИЦИНСКИ ЦЕНТЪР ІІ – БУРГАС” ЕООД
гр. Бургас, ж.к. „Славейков” /до 9-то ОДЗ/, тел.: 056/880901, e-mail: mc2__bourgas@abv.bg

ОБЯВЛЕНИЕ

Йордан Христов Станев обя-
вява инвестиционно намере-
ние: Изграждане на фотовол-
таична инсталация за произ-
водство на електрическа енер-
гия и кабелна връзка в ПИ с 
идентификатор 46663.501.223 
гр. Малко Търново.

ОБЯВа

"МБАЛ-Средец" ЕООД търси да назначи на работа, на 
постоянен трудов договор лекар по физикална и реха-
билитационна медицина, притежаващ сертификат за 
извършване на ВСД - 1 бр. и лекар със или без специ-
алност - 1бр.

Телефони за връзка: 0899877203, 05551/3129



Дистрикт гуверньор на рота-
рианската 2022/2023 година на 
Дистрикт 2482 България Виоли-
на Костова гостува на Ротари 
клуб - Айтос на 13 декември т.г. 
С членове на борда на РК-Ай-
тос с президент Павлин Сте-
фанов, гуверньорът се срещ-
на с кмета на община Айтос 
Васил Едрев.

Градоначалникът предста-
ви приоритетите на местна-
та власт и забележителности-
те на общината. Представени 
бяха съвместни проекти на Ро-
тари и Общината. Разискван 
беше проектът за изграждане 
на паметник на най-известния 
айтозлия на всички времена - 
композитора Филип Кутев.

Идеята за паметника е от-
преди повече от десетилетие, 
от създаването на Ротари - 
Айтос. Но никога не е отпада-
ла от дневния ред на Ротари и 
Общината. ДГ Виолина Колева 
предложи старата идеята да се 
осъвремени дигитално, за да е 
личността на Кутев разбира-
ема за младите хора.

Разискваха се още проек-
ти за работа с децата, спорт-
ните клубове и културните ин-
ституции. Споделяха се опит и 
визия за бъдещето на Айтос и 
общината.

Гуверньорът обяви насто-
ящите идеи и бъдещи дейст-
вия на Ротари България. Ока-
за се, че 72 клуба в страната 
са вече в обединението око-
ло една основна кауза. "В Ро-
тари България отдавна чака-
ме това да се случи, т.е. ро-
тарианските клубове да за-
станат зад една голяма кауза, 
за която да работят през го-
дините. Тази кауза е свърза-
на с децата, защото за всич-
ки децата са най-важният при-
оритет. Защото децата са не 
просто нашето бъдеще, те са 
сега, днес тук. И ако ние сега 
не работим с тях и не ги под-
крепяме по всички начини, 
ако не им помагаме, когато 
има проблеми с тях и сред 
тях, не можем да очакваме 
това поколение деца да бъде 
с добра ценностна система, 
за да има развитие тази пре-
красна държава", каза ДГ Ви-
олина Костова. 

Тази година големият про-
ект на Ротари ще бъде насочен 
към децата и той ще бъде на-
ционално промотиран в цялата 
страна. Отделно, Ротари Бъл-
гария ще чества 90-годишнина-
та от създаването си. Чества-
нията ще започнат през април-
май, всеки от клубовете ще от-
рази юбилея. Покана за годиш-
нината ДГ Виолина Костова е 
отправила към президента на 
Ротари Интернешънъл  Джени-
фър Джонс. Била изключител-
но впечатлена, защото малко 
държави могат да се похвалят 
с такава история. 

Тази година Ротари ще чест-
ва и 85 години от спасяването 
на българските евреи. "Нека 
не забравяме, че човекът, кой-
то е внесъл декларацията - Ди-
митър Пешев, е ротарианец. 
Дали сме много на общество-
то и продължаваме да даваме", 
каза още Костова.

ДГ Виолина Костова добре 
познава част от приятелите 
в Айтос, дейността на Ротари 
- Айтос и проектите, които се 
изпълняват тук. "В тяхно лице 
имате 22-ма истински добро-
волци и добротворци, които ги 
е грижа какво се случва и ще 
се случва в общината", обър-
на се гуверньорът към кме-
та Васил Едрев. Градоначал-
никът от своя страна сподели 
добрия съвместен опит, идеи-
те и проектите, реализирани 

от Ротари - Айтос в партньор-
ство или със съдействието на 
Община Айтос.

Слоганът на Ротари Бъл-
гария тази година е широ-
коспектърен, като възмож-
ности за изява. Посланието 
на ротарианци е провокира-
но от химна на Джон Ленън 
- Imagine – „Представи си“. 
"Ние го трансформирахме 
като превод по малко по-раз-
личен начин - нещата глобал-
но се променят, и ние трябва 
да сме готови също да се про-

меняме. Ако не се променяме, 
няма как да продължим като 
организация в този век с ми-
слене от другия. И в този кон-
текст решихме да насочим фо-
куса към себе си - преведох-
ме като "преоткрий", т.е. все-
ки да намери начин да преот-
крие защо е станал ротариа-
нец? А също и да преоткри-
ем нови начини да провежда-
ме сбирките си, да мислим по 
друг начин, как да се случват 
нашите проекти и каузи. Има 
много възможности да преот-
крием отново Ротари. И това 
провокира Ротарианството в 
България да се обедини", зая-
ви дистрикт гуверньорът. 

Стана ясно още, че Рота-
ри е част от втората по голе-
мина хуманитарна организа-
ция в света, затова широката 
част от обществото трябва да 
знае какво е Ротари, и вече 
най-накрая - да чуе и види как-
во прави Ротари в национален 
мащаб. Колко добро случва и 
как променя живота на хора-
та по един по-добър начин. А 
това може на стане само ко-
гато ротарианците от цялата 
страна са обединени.

Основната цел ще е отва-
ряне на Ротари за партньор-
ство с други организации. "С 
общините имаме общи цели и 
визия, има изградени устойчи-
ви и работещи партньорства 
с неправителствени органи-

зации. И защо всеки един да 
прави едно и също или на пар-
че? Ако обединим всички уси-
лия, когато имаме една визия и 
цели, нещата ще се случат по-
мащабно и ще бъдат много по-
устойчиви. Когато хората са 
по-обединени и работещи за 
една кауза, тогава нещата се 
случват. Това е голямата цел 
за годината. Но тя не е само за 
тази година - целта е тази го-
дина да поставим началото. И 
от тук нататък да работим като 
Ротари България, каквото сме 
всъщност. Ние всички сме ро-
тарианци", мотивира послани-
ето си гуверньорът. 

Ротари България ще рабо-
ти в партньорство с УНИЦЕФ, 
обяви ДГ Виолина Костова. В 
световен план Ротари и УНИ-
ЦЕФ работят заедно, което не 
може да се каже за България. 
Възстановява се партньор-
ството с БЧК - целта е във вза-
имодействие с тях, с клубовете 
и с МОН, в училищните програ-
ми, в голяма степен - препоръ-
чително, да влезе обучението 
по оказване на първа помощ. 
Става дума за обучение, което 
навремето се провеждаше от 
Гражданска защита. "В днеш-
но време, ако едно дете с дъв-
ка или балон се задави, него-
вите съученици не могат да му 
помогнат. Голяма част от мла-
дите учители също не са под-
готвени за такава ситуация. А 

е толкова лесно - с едно ре-
шение това да стане част от 
програмите. БЧК има добро-
волци и структури навсякъде, 
и в партньорство с Ротари обу-
чението може да се организи-
ра и да стане постоянно, вся-
ка година", каза още Виолина 
Костова.

Голямата новина от срещата 
в Община Айтос - национална-
та кампания на Ротари е свър-
зана с превенция на психо-
тропните вещества при деца-
та. Но концепцията предпола-
га устойчивост. Тя е разрабо-
тена и ще бъде предоставена 
на клубовете, за да могат да я 
прилагат по места. За да може 
Ротари да "удари камбаната" 
и хората "да видят" пробле-
ма. "Защото в момента, всич-
ки много знаят, много виждат, 
но някак си постоянно се пус-
кат по периферията. Има то-
тална липса да видиш пробле-
ма. Кампанията за превенция, 
която планираме, колкото е на-
сочена към децата, толкова по-
вече е насочена към родите-
лите. Т.е. в нея ние сме пред-
видили работа преди всичко с 
родителите, паралелно с деца-
та, разбира се. Защото без ро-
дителите не би била ефектив-
на тази кампания", обясни ДГ 
Виолина Костова.

И досега, в училищата по 
програмата се правят стоти-
ци филми, понякога се канят 

лектори, участват класни ръ-
ководители. "Само че днешни-
те деца не слушат тези хора. 
Всъщност, слушат ги, но не 
ги чуват. Защото децата днес 
живеят в един друг свят, диги-
талния. За тях личностите, ко-
ито им влияят, не са нито от-
личникът, нито даже хората с 
опит. Можем да обърнем про-
цеса, като ползваме добрите 
инфлуенсъри и добрите вло-
гъри - тези хора, които децата 
ги следват и ги слушат. Тряб-
ва да признаем, че това са 
днешните авторитети за деца-
та. И другият авторитет са де-
цата - "деца говорят на деца". 
И тази концепция е разрабо-
тена така, защото питахме де-
цата: какво вие до момента 
знаете, как ви повлия и кого 
вие бихте чули? И децата ка-
заха тези две групи - инфлуен-
сърите и другите деца - особе-
но такива, които са го прежи-
вели и разказват своята исто-
рия", разказа Костова.

Всички бяха категорични - 
проблемът е огромен. Няма го-
лям, няма малък град - той е и в 
селата. Случи се и динамичен 
дебат по темата - стана ясно, 
че има родители, които също 
са "консуматори", че в града и 
населените места се отглежда 
канабис в саксии, че официал-
ните данни за употребяващите 
психотропни вещества катего-
рично се разминават с дейст-

вителните. Разисквана беше 
темата за родителите като мо-
дел на поведение и за фрапи-
ращите случаи, в които те са 
лошият пример.

"Големият проблем е това, 
което се разпространява на 
улицата - синтетиката. Тя бук-
вално изпържва мозъка с едно 
хапче. От там нататък - дете-
то се привежда в психиатрия, 
започва лечение с медикамен-
ти. Но за мозъка процесът е 
необратим. Което е страш-
но", сподели опит и психоло-
гът Нели Баева, която участ-
ва в разработката на новата 
концепция.

"Ние като Ротари няма да се 
справим с този проблем сами 
и няма да се справим за една 
година, дори няма да се спра-
вим за пет, и десет години. Но 
някой трябва да започне, ня-
кой трябва да "удари камбана-
та". Някой да провокира, и да 
се започне - обществеността, 
родители, институции, най-на-
края да си застанат на място-
то. Когато ние провокираме 
като организация, родителите 
и обществеността да бъдат не-
примирими по темата и всички 
заедно да изискваме, включи-
телно с национални промени, 
тогава малко по малко ще мо-
жем да се справим с пробле-
ма. И ще върнем процента, за-
щото сега той върви веролом-
но нагоре", заяви ДГ Костова.

Според гуверньора, статис-
тика показва, че възрастова-
та граница на децата, които 
взимат наркотици, пада все 
по-надолу. А истинската пре-
венция е да покажеш пробле-
ма и резултата, включително 
и с много силни нагледни ма-
териали. Това провокира в де-
тето страха и му слага барие-
рата. И сега се канят лектори, 
но те не казват как дори едно 
хапче може да навреди на де-
тето. Ключът, според Костова, 
е да можеш да внушиш на де-
тето, буквално да му "проми-
еш мозъка", че дори едно хап-
че може да го убие. И то да се 
замисли дали "да пробва". за-
щото така се започва. Гостите 
споделиха и истински истории 
за ментално увреждане от син-
тетична дрога. 

Присъстващите се обедини-
ха около общото становище, 
че ако всички си затваряме 
очите, ако казваме „няма да се 
справим, това е работа на по-
лицията“, и ако продължаваме 
да разсъждаваме така - Бълга-
рия ще изгуби децата си. "Ако 
някой не бие камбаната и не 
започнем да се обединяваме 
около този проблем, няма как 
да го решим. Нашата роля е да 
запалим огъня, да го подклаж-
даме и разбира се, да дадем 
програми и методики. Само с 
акции, с лектори и проформа 
събития няма да стане", обоб-
щи темата гуверньорът. 

По време на срещата беше 
обсъдено бъдещото партньор-
ство между ротарианците и 
Общината, и реализацията на 
съвместни проекти. Дискути-
рани бяха още теми, свърза-
ни с икономическото разви-
тие, трансграничното сътруд-
ничество, потенциала на об-
щината. Представителите на 
Ротари клуб - Айтос и кметът 
изразиха готовност да обеди-
нят усилията си в превенция-
та срещу дрогата.

По-късно ДГ Виолина Косто-
ва се срещна с борда и прия-
телите от Ротари - Айтос, за 
да представи в детайли наци-
оналната кампания на Ротари, 
целите и задачите на ротари-
анската 2022/2023 година.

НП
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Обединение и отваряне на Ротари за 
партньорства - голямата цел за годината 

Дистрикт гуверньор Виолина Костова в Айтос:

ДГ Виолина Костова връчи на кме-
та Васил Едрев флагчето на Ротари 
2022/2023

Гуверньорът и психологът Нели Баева за нацио-
налната кампания на Ротари В разговор за бъдещите проекти на Ротари Айтос

Посланието на ротарианската 2022/2023 г., провокирано от Imagine на Джон Ленън 
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Соня КОСТОВА, 
Председател на Общински 
съвет на БЧК – Айтос

На общо събрание, дни преди 
края на годината, Председате-
лят на Общинския съвет на БЧК 
- Айтос представи отчет и ана-
лиз за дейността на организа-
цията през 2022 г. Гости на ай-
тоските червенокръстци бяха 
Виолета Радева - директор на 
БЧК - Бургас и д-р Нено Ненов - 
председател на Областната ор-
ганизация на БЧК-Бургас.

През тази година айтоската 
червенокръстка организация 
работи в безпрецедентни ус-
ловия, свързани с пандемията, 
войната в Украйна и повише-
ната инфлация, предизвикана 
от тези събития. Въпреки труд-
ностите организацията рабо-
ти за повишаване готовността 
за справяне в кризисни и бед-
ствени ситуации и за хумани-
зиране на обществото. Акцен-
тът беше поставен върху цен-
ностите и принципите на Чер-
вения кръст.

БЧК - Айтос работи на те-
риторията на община Айтос - 
в състава й влизат 13 друже-
ства, от които 9 в града и 4 в 
селата. Има над 400 членове, 
25 са в състава на Общинския 
съвет. В дейността БЧК - Ай-
тос се придържа към основните 
идеи на червенокръсткото дви-
жение, за да достигне до най- 
нуждаещите се групи от насе-
лението в общината. Основна 
задача на БЧК е привличане 
на нови доброволци и съмиш-
леници на червенокръстката 
идея. В сферата на добровол-
чеството и благотворителност-
та вниманието е към отделната 
личност за оказване на хумани-
тарна помощ.

Сред приоритетите на орга-
низацията е работата с млади-
те хора и БМЧК. Провежда се 
просветна дейност сред мла-

дото и възрастното населе-
ние на общината, организира-
не на благотворителни кампа-
нии и акции.

Целта е и в бъдеще дейността 
да се структурира според ситу-
ацията в страната, както и да се 
придържа към стратегическите 
цели на БЧК - укрепване капа-
цитета на организацията като 
партньор на общинската власт, 
активно участие в управление 
при бедствия и аварии, разши-
ряване на подпомагането на 
повече целеви групи от населе-
нието,  и повишаване на здрав-
ната култура на населението и 
начина му на живот.

През тази година БЧК-Айтос 
работи при крайно тежки ико-
номически и здравни условия 
и затова дейността ни беше на-
сочена към уязвимите групи от 
населението с цел облекчава-
не на човешкото страдание в 
духа на принципите на хуман-
ността и обединени от идеята 
„Да помогнем на хората да си 

помагат“.
Според възможностите на 

организацията и получените 
помощи от Областния съвет на 
БЧК - Бургас (предимно храни) 
през м. март бяха подпомогна-
ти социално слаби хора от об-
щината. Хуманитарната помощ 
беше от програмата „Разпре-
деление на храни от интервен-
ционните запаси на Европей-
ския съюз за социално слаби 
граждани“. На 680 граждани 
бяха предоставени хранител-
ни продукти.

Продължава кампанията за 
събиране на дрехи за крайно 
нуждаещи се хора от община-
та. През лятото стартира кам-
пания за събиране на дрехи, 
храни и консумативи за бежа-
нците от Украйна. В кампания-
та взеха участие различни гру-
пи от населението: ученици от 
училищата в общината и много 
граждани. Имаше хора, които 
оставяха хранителни продукти 
в магазините на определените 

за тази цел места. Голяма беше 
помощта на Общината, която 
осигури транспорт за пренася-
не на събраните продукти.

Социално помощната дей-
ност се осъществи благодаре-
ние на многото доброволци, 
както и на доброто партньор-
ство с Община Айтос и кмето-
вете на населени места, които 
участваха при разпределение-
то на помощта. Изказваме бла-
годарност и на директорите на 
училищата, които оказват из-
ключително съдействие на ор-
ганизацията.

През последната година ус-
ловията на живот се отрази-
ха негативно върху здравето 
на хората. Повишиха се сър-
дечните и белодробните забо-
лявания. Голяма роля оказаха 
заболяванията, свързани с ко-
вид. Основна задача на БЧК-
Айтос сега е превенция и про-
моцията на здравето: информи-
раността за здравните навици 
и знания на населението в об-
ластта на социално значимите 
заболявания, травми, хигиенни 
навици и др. Основната форма 
за здравната просвета са бе-
седите, дискусиите по здравни 
теми, които се провеждат в клу-
ба на БЧК, в клубовете на пен-
сионера и клубовете на здра-
вето в училищата и детските 
градини. В тази дейност участ-

ват активно червенокръстките 
доброволци по училища и дет-
ски градини, където те работят 
усърдно за каузата на Черве-
ния кръст.

През 2022 г. БМЧК запази об-
лика си на една от водещите 
младежки организации в Айтос. 
Организацията представлява 
динамична среда за развитие 
на подрастващите, разпрос-
траняваща принципите на чер-
венокръсткото движение. Дей-
ността на БМЧК се осъщест-
вява предимно в клубовете им 
към СУ „Христо Ботев“ и СУ „Н. 
Й. Вапцаров“.

За повишаване на здравни-
те умения на доброволците на 
БМЧК - Айтос младежите участ-
ват в обучения и семинари по 
ПДП, превенции на значими 
заболявания, психо-социална 
подготовка и пр. Тези свои уме-
ния те прилагат при обучаване-
то на своите съученици и деца-
та в детските градини. Всяка 
година доброволците на БМЧК 
отбелязват ключови дати: 1-ви 
юни - Ден на детето; Деня на 
прегръдката; 1-ви декември - 
Ден за борба със СПИН и ХИВ 
и др. дати.

По случай коледните праз-
ници децата от БМЧК винаги 
се включват във фондонабира-
щите кампании като „Подарък 
за Коледа“ и други, като със 

събраните суми се подпомагат 
деца в риск. Благодарим на ди-
ректорите на училищата и ръ-
ководителите на клубовете на 
БМЧК за отзивчивостта и под-
крепата на тяхната дейност.

Общинската организация на 
БЧК - Айтос е изградила добри 
медийни контакти и се радва 
на широка популярност в обще-
ството. Многократно през годи-
ната дейностите на червено-
кръстката организация са отра-
зяване добронамерено в печат-
ни издания като вестник „Наро-
ден приятел“, който следи от-
близо дейността на организа-
цията. Отбелязват се годишни-
те отчетни събрания, както и ху-
манитарната ни програма.

Добри партньорски отноше-
ния имаме с общинската власт 
в града, която винаги ни оказ-
ва помощ при всички наши ини-
циативи и проявява съпричаст-
ност. Изказваме благодарност 
и на кметовете по селата, на ди-
ректорите на училищата и дет-
ските градини.

За да се осъществи тази дей-
ност, безспорно най-активни 
са нашите доброволци и акти-
висти на БЧК. Благодарим на 
всички тях, които не пестят вре-
ме и сили и са се посветили на 
каузата на Червения кръст! Ве-
сели празници и успешна нова 
година.

БЧК - Айтос: Да помогнем на хората да си помагат
Общинският съвет на червенокръстката 
организация отчете дейността си за 2022 г.

От официалния сайт на Басейнова дирекция „Черноморски район“:

 Срокът за регистрация 
на кладенци е удължен до 
28 ноември 2025 г.

Кладенци за задоволя-
ване на собствени потреб-
ности на гражданите, раз-
положени в границите на 
населените места и се-
лищните образувания, за 
които до 27 ноември 2022 
г. не са подадени заявле-
ния за вписване в регис-
търа за кладенците за за-
доволяване на собствени 
потребности на граждани-
те по чл. 118 г, ал. 3, т. 5 от 
Закона за водите, следва 
да подадат заявление за 
вписване в съответната басейнова дирекция или до кмета/кметския наместник по 
местонахождение на кладенеца. Кметовете/кметските наместници ще издават вхо-
дящ номер за всяко постъпило заявление и на всеки 14 дни ще предават на съответ-
ната басейнова дирекция постъпилите в този период заявления.

Водовземни съоръжения за подземни води, които ще бъдат използвани от фирми 
за стопански цели, изградени до 28 януари 2000 г., за които не са издадени разреши-
телни по реда на Закона за водите, и на водовземни съоръжения, изградени до 23 
декември 2016 г., за които не са издадени разрешения за строеж и не са вписани в 
регистрите на водовземните съоръжения през 2006/2007 г., 2010/2011 г. и 2018/2022 г. 
трябва да подадат заявление за вписване в регистрите на водовземните съоръжения 
в съответната басейнова дирекция.

ОБЩИНА АЙТОС
ВАЖНО СЪОБЩЕНИЕ

Тази година Община Айтос няма да проведе церемонията 
по връчване на годишните награди за спорт - 2022

Скъпи приятели, спортисти, треньори, де-
ятели, родители, граждани,

Заради проблем в системата резултатите от 
онлайн гласуването за спортист, треньор и от-
бор на 2022 година не могат да бъдат реално от-
четени. По тази причина Община Айтос няма да 
обяви резултатите и няма да проведе традици-
онната за м. декември церемония по връчване-
то на годишните награди за спорт - 2022.

Поднасяме извинения към всички номи-
нирани и гласували за спортист, треньор и 
отбор на 2022 г.!

Баскетболните ни моми-
чета от възрастова група 
до 16 години миналия пе-
тък се завърнаха от турни-
ра в град Шумен, където в 
много оспорван двубой по-
бедиха отбора на БК "Спар-
так" - Плевен и загубиха от 
отбора на БК "Светкавица" - 
Търговище.

С участието си в нацио-
налната надпревара кадет-
ките ни завършиха спортно-
състезателната година. Поз-
дравиха се с много изяви и 
повече победи от предход-
ната година. "Браво, и не за-
бравяйте, че продължаваме 
и догодина без отпускане с 
още по-голямо желание за тренировки и победи!", поздрави ги треньорът на БК "Ви-
хър" - Айтос, Дечо Коешинов.

НП

Успех за баскетболните 
кадетки в Шумен



П   О   К   А   Н   А
Уважаеми  дами  и  господа   

общински  съветници,
Уважаеми  господин  кмет   

на  Община  Айтос,
С настоящата покана Ви уве-

домявам, че на основание чл.23, 
ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.31, ал.2, 
т.1 от ПОДОСВОА на Община Ай-
тос, свиквам ТРИДЕСЕТ И ДЕВЕ-
ТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински 
съвет Айтос, което ще се прове-
де на 22.12.2022 г. (четвъртък) 
от 9:30ч. в заседателната зала 
на Община Айтос,  при  следния  
проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н        Р  Е  Д :
1. Докладна записка с вх.№ 

ОбС-320/09.12.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно поправка на допусната 
очевидна фактическа грешка в 
Решение №400/30.03.2022 г. на 
Общински съвет – Айтос.

2. Предложение с вх.№ ОбС-
321/09.12.2022 г. от Станимир 
Петров – Директор на Дирекция 
„Финанси, бюджет и данъчно об-
лагане“ в Община Айтос, относ-
но одобряване разходите за ко-
мандировки на Кмета на Общи-
на Айтос.

3. Предложение с вх.№ ОбС-
322/09.12.2022 г. от Станимир 
Петров – Директор на Дирекция 
„Финанси, бюджет и данъчно об-
лагане“ в Община Айтос, относно 

одобряване разходите за коман-
дировки на Председателя на Об-
щински съвет Айтос.

4. Предложение с вх.№ ОбС-
329/13.12.2022 г. от Васил Ед-
рев – кмет на Община Айтос, от-
носно приемане на „Програма за 
качеството на атмосферния въз-
дух в община Айтос за периода 
2021 - 2028 г.“.

5. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-319/08.12.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, от-
носно актуализация на определе-
ните с Решение №346/30.12.2021 
г. на Общински съвет-Айтос мини-
мални и максимални цени на так-
симетровия превоз на пътници за 
един километър пробег по съот-
ветната тарифа, валидни на тери-
торията на Община Айтос.

6. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-323/12.12.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно даване на съгласие за 
сключване на предварителен до-
говор по чл.15, ал.3 ЗУТ във връз-
ка с проект за изменение на ПУП 
–ПР за УПИ IX-1481, кв.87 и УПИ I 
в кв.87 по плана на гр.Айтос.

7. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-326/12.12.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно изменение и допълне-
ние на Решение №108 на Общин-
ски съвет-Айтос, обективирано в 
протокол №7 от заседание, про-
ведено на 27.04.2016 г.

8. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-324/12.12.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община  Айтос и 
юридическо лице в УПИ VIII-184, 
кв.12 по плана на с. Черноград, 
община Айтос.

9. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-325/12.12.2022 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община  Айтос и 
юридическо лице в УПИ VII-185, 
кв.12 по плана на с. Черноград, 
община Айтос.

10. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-328/12.12.2022 г. от Мари-
ана Димова – зам.кмет на Общи-
на Айтос, относно прекратяване 
на съсобственост между Община  
Айтос и физически лица в УПИ IХ-
175, кв.13 по плана на с. Черно-
град, община Айтос.

11. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-327/12.12.2022 г. от Мари-
ана Димова – зам.кмет на Общи-
на Айтос, относно прекратява-
не на съсобственост между Об-
щина  Айтос и физическо лице в 
УПИ ХII, кв.23 по плана на с. Пе-
щерско, община Айтос.

12. Питания.

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съ-

вет Айтос

Във връзка с прилагане на 
подмярка 19.4 "Текущи разхо-
ди и популяризиране на Стра-
тегията за Водено от общности-
те местно развитие" (СВОМР) 
от Програмата за развитие на 
селските райони за периода 
2014-2020 г. и във връзка със 
Споразумение за изпълнение 
на Стратегията за ВОМР №РД 
50-146/21.10.2016 г., СНЦ "МЕСТ-
НА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА - АЙ-
ТОС" организира и проведе ед-
нодневно обучение на местни 
лидери/представители на соци-
ално - уязвими групи  за акти-
виране участието им в проце-
са на прилагане на  Стратегия-
та за ВОМР  на  тема "Повиша-
ване на обществената актив-
ност и бизнес инициативност 
на територията на МИГ-Aйтос 
на базата на успешни практи-
ки по подхода Лидер /ВОМР от 
България и ЕС" на 15.11.2022 г. 
в гр. Айтос.

  Стратегията за ВОМР на 
МИГ Айтос обхваща всички на-
селени места в Община Айтос 
и нейното прилагане е насоче-
но към това да се оживи ико-
номически територията, да се 
повиши жизнения стандарт на 
населението и не на последно 
място - да се активира местна-
та общност за идентифицира-

не на местния потенциал и не-
говото развитие.

Обучението цели придобива-
нето на знания и умения от це-
левите групи  относно подходи 

за повишаване на обществена-
та активност  и бизнес инициа-
тивност посредством адаптира-
нето и прилагането на подходи 
и добри практики в това отно-

шение от България и ЕС. Обуче-
нието ще съдейства за  активи-
ране участието на целевите гру-
пи в процеса на прилагане на  
Стратегията за ВОМР и разви-
тие на територията на МИГ на 
основата на подхода ВОМР.

Стратегията на ВОМР на МИГ 
„Айтос” е в състояние да спо-
собства за изграждане на връз-
ки между заинтересовани стра-
ни със сходен предмет на дей-
ности, респективно проблеми, 

обединявайки ги във фокус гру-
пи и насърчавайки дискусии по-
между им. Подобно споделяне 
на опит, добри и лоши практи-
ки, чрез обмен на знания ще 
доведе до подобряване на ре-
зултатите и довеждане до нови 
идеи сред участниците. Този 
подход ще насърчи ефективно-
то използване на ресурсите и 
конкурентоспособността в зе-
меделския и до голяма степен и 
свързаните с него сектори.

По време на обучението под-
робно бяха представени въз-
можностите и условията за фи-
нансиране на проекти по мер-
ките от Стратегията за ВОМР, 
както и актуалните към момен-
та изисквания за допустимост 
на кандидатите, дейностите и 
разходите. Дадени бяха прак-
тически насоки и успешни при-
мери за разработване на про-
ектни и бизнес идеи, както и за 
целия процес на подготовка и 
кандидатстване – подготовка 
на формуляр за кандидатства-
не, необходими документи за 
прилагане, критериите за под-
бор на проекти и процедура за 
оценка, договаряне, изпълне-
ние и отчитане на проект, фи-
нансови условия, примери за 
успешни проекти за стимули-
ране и включване на заинтере-
сованите страни в прилагането 
на Стратегия за ВОМР.

Участниците в обученията 
взеха активно участие в дис-
кусиите по разгледаните теми 
и получиха отговори на поста-
вени от тях въпроси.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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СНЦ "МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА - АЙТОС" проведе обучение на местни лидери/представители на 
социално уязвими групи за активиране участието им в процеса на прилагане на стратегията за ВОМР
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СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

на тема: „Повишаване на обществената активност и бизнес 
инициативност на територията на МИГ-Aйтос на базата на 
успешни практики по подхода Лидер /ВОМР от България и ЕС"
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общностите местно развитие” на мярка 19 „Водено от общностите местно развитие” на Програмата за развитие на селските райони за периода  2014 – 2020 г.
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"И по време на пандемията 
момичетата на Акробалет "Ти-
ара" с ръководител Златина 
Колева към Военен клуб - Ай-
тос, не се отказаха да танцу-
ват. Затова бяха в топ форма, 
когато стана възможно да пъ-
туват и да се изявяват в цялата 
страна. Годината беше изклю-
чително успешна за всички 
възрастови групи на състава. 
А кулминацията беше преди 
края на годината". Това каза 
за НП, началникът на Военен 
клуб - Айтос, Иван Иларев по 
повод последния голям успех 
на айтоската акрошкола.

През декември т.г. грации-
те на "Тиара" участваха в Ос-
мия национален конкурс за 
вокално и танцово изкуство 
,,Звезден сблъсък”. Акробале-
тът влезе в състезанието със 
седем танца - шест от тях - в 
раздел "Акро денс" и един - в 
раздел "Танцово шоу". И всич-

ки седем танца, с хореограф 
Златина Колева, бяха награ-
дени с първо място.  

За някои от децата в най-
малката категория - 5-8 годи-
ни, това беше първо състе-
зание, но представянето им 
беше блестящо и оценено с 
първа награда от взискател-
ното жури на конкурса. "Гор-

деем се с вас, деца, и с ваша-
та ръководителка Златина Ко-
лева. През годината постигна-
хте много над очакванията ни. 
Бъдете такива, каквито сте! И 
най-вече - здрави! Желая Ви 
здрава и успешна нова годи-
на", е поздравът на Иларев към 
Златина Колева и всички учас-
тници в школата.

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

АЙТОС

ОБЯВА
 Военно окръжие II степен – Бургас съобщава, 

че със заповед №З РД-1591/30.11.2022 г. на ко-
мандира на Сухопътните войски, са обявени 225 
(двеста двадесет и пет) войнишки длъжности за 
приемане на военна служба на лица, завършили 
граждански средни или висши училища, във во-
енни формирования (в. ф.) от Сухопътните вой-
ски, както следва:

- във в. ф. 52750 – София, 20 места;
- в гарнизон Стара Загора, 25 места;
- в гарнизон Ямбол, 55 места; 
- във в. ф. 52740 – Хасково, 15 места;

- във в. ф. 38220 – Плевен, 5 места;
- във в. ф. 34750 – Карлово, 80 места;
- във в. ф. 28330 – Смолян, 15 места;
- във в. ф. 42600 – Мусачево, 10 места;

Срок за подаване на документи - 
до  20.01.2023г.

Повече информация за останалите длъжности 
в страната, както и за кандидатстването и 
подаването на документите можете да полу-
чите  в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, как-
то и в стая № 14, в сградата на Военно окръ-
жие ІІ степен – Бургас, и в офисите за военен 
отчет в общините. 

ОБЯВА
Военно окръжие II степен – Бургас съобщава, че със заповед № ОХ-1132/05.12.2022 г. на министъ-

ра на отбраната на Република България са обявени вакантни длъжности за приемане на служба в до-
броволния резерв на български граждани, освободени от военна служба и срочна служба в добро-
волния резерв, без провеждане на конкурс.

Срок за подаване на документи - до 27.10.2023 г.
Повече информация за  кандидатстването и подаването на документите можете да получи-

те  в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, както и  в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бур-
гас и в офисите за военен отчет в общини: Бургас, Айтос, Камено, Карнобат, М. Търново, Несе-
бър, Поморие, Приморско, Руен, Созопол, Средец, Сунгурларе и Царево.

Седем от седем първи места за 
„Тиара“ от „Звезден сблъсък“ НП 



Във връзка с прилагане 
на подмярка 19.4 "Текущи 
разходи и популяризиране 
на Стратегията за Водено 
от общностите местно раз-
витие" (СВОМР) от Програ-
мата за развитие на селски-
те райони за периода 2014-
2020 г. и във връзка със Спо-
разумение за изпълнение 
на Стратегията за ВОМР 
№РД 50-146/21.10.2016 г., 
СНЦ "МЕСТНА ИНИЦИА-

ТИВНА ГРУПА - АЙТОС" ор-
ганизира и проведе работ-
на/информационна среща 
за повишаване активност-
та на местните общности за 
участие в процеса на при-
лагане на СВОМР (в т.ч. и 
за социално уязвими групи 
- хора с увреждания, въз-
растни хора над 65 години 
и етнически малцинства) на 
23.11.2022 г. в с. Пещерско, 
община Айтос.

Стратегията за ВОМР на 

МИГ Айтос обхваща всич-
ки населени места в общи-
на Айтос и цели стимулира-
не на местното развитие и 
превръщане на територия-
та на МИГ - Айтос в дина-
мично развиващ се селски 
район с разнообразен и ус-
тойчив бизнес, осигуряващ 
заетост, справедливи и ста-
билни доходи, с адекватни 
за 21 век условия, качество 
и стандарт на живот за хо-

рата и ефективно използва-
не на местните ресурси.

Постигането на тази цел 
ще развие капацитета на 
селския район, в който опе-
рира местната инициативна 
група, ще подобри неговото 
икономическо бъдеще и ка-
чеството на живот за всич-
ки граждани, вкл. социално 
уязвимите групи, попадащи 
в обхвата на интервенции-
те по мерките на Стратеги-
ята за ВОМР, прилагана от 

МИГ-Айтос. 
В село Пещерско се про-

веде първата от насроче-
ните работни/информаци-
онни срещи, ориентира-
ни към развитие на местен 
капацитет по отношение на 
СВОМР и популяризиране 
на подхода ВОМР.

Работната/информацион-
на среща цели запознаване 
с възможностите за канди-
датстване за финансова по-
мощ с проектни предложе-
ния по различните мерки 
от стратегията за ВОМР на 
местната инициативна гру-
па. Срещата ще съдейства 
за активиране участието на 
целевите групи в процеса 
на прилагане на Стратеги-
ята за ВОМР и развитие на 
територията на МИГ на ос-
новата на подхода ВОМР.

По време на срещата под-
робно бяха представени 
възможностите и условията 
за финансиране на проекти 
по мерките от Стратегията 

за ВОМР, както и актуални-
те към момента изисквания 
за допустимост на кандида-
тите, дейностите и разходи-
те. Дадени бяха практичес-
ки насоки и успешни приме-
ри за разработване на про-
ектни и бизнес идеи, както 
и за целия процес на под-
готовка и кандидатстване – 
подготовка на формуляр за 
кандидатстване, необходи-
ми документи за прилага-
не, критериите за подбор 
на проекти и процедура за 
оценка, договаряне, изпъл-
нение и отчитане на проект, 
финансови условия, приме-
ри за успешни проекти за 
стимулиране и включване 
на заинтересованите стра-
ни в прилагането на Стра-
тегия за ВОМР.

Участниците в работната/
информационна среща взе-
ха активно участие в диску-
сиите по разгледаните теми 
и получиха отговори на по-
ставени от тях въпроси.

СНЦ "МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА - АЙТОС" проведе  
работна/информационна среща за повишаване активността на 

местните общности за участие в процеса на прилагане на СВОМР

На 02.01.2023 г. приключ-
ват проектните дейности 
по Договор за безвъз-
мездна финансова помощ 
№BG05M9OP001-6.004-0137
-С01 „Патронажна грижа+ 
в община Айтос“ – Компо-
нент 2, който се осъществя-
ва с финансовата подкре-
па на Оперативна програ-
ма „Развитие на човешки-
те ресурси 2014-2020“, съфи-
нансирана от Европейския 
социален фонд на Европей-
ския съюз.

Настоящият проект е не-
разделна част към Договор 
BG05M9OP001-6.002-0151-
С01 „Патронажна грижа+ 
в община Айтос“, по Опе-
ративна програма „Разви-
тие на човешките ресур-
си 2014-2020“, приоритет-
на ос 6 „Подкрепа за пре-
одоляването на последици-
те от кризата, предизвика-
на от пандемията от COVID 
- 19, и подготовка за еколо-
гично, цифрово и устойчи-
во възстановяване на ико-
номиката“. 

Стойността на проекта по 

Компонент 1 е 114 266.88 лв. 
Проектните дейности се из-
пълняваха за 12 месеца – 
от 01.07.2021 г. до 01.07.2022 
г. и бяха насочени към лица 
с увреждания и лица над 54 
г. с ограничения или невъз-
можност за самообслужва-
не. За посочения период от 
интегрираните здравно-со-
циални услуги са се въз-
ползвали общо 68 потреби-
тели от град Айтос и селата 
Поляново и Карагеоргиево. 
За уязвимите групи по про-
екта се грижеха 8 домашни 
санитари.

С подписано Допълни-
телно споразумение №С01 
между Министерството на 
труда и социалната полити-
ка и кмета на община Айтос 
Васил Едрев, от 02.07.2022 
г. продължи предоставяне-
то на интегрирани здравно-

социални услуги чрез про-
ект №BG05M9OP001-6.004-
0137-С01 „Патронажна гри-
жа+ в община Айтос“ – Ком-
понент 2. Продължението е 
за 6 месеца и е на стойност 
– 57 133.44 лв. 

Целевите групи по про-
екта са същите. Потреби-
телите имат възможността 
да получават социално об-
служване, здравна подкре-
па и психологическо кон-
султиране. 

Към настоящия момент от 
интегрираните услуги са се 
възползвали общо 57 потре-
бители. Същите са изключи-
телно доволни от предоста-
вяните грижи на домашни-
те санитари, медицински-

те сестри и психолога от 
проекта. Споделят, че чрез 
участието си в проекта по-
лучават по-добро качество 
на живот и се чувстват си-
гурни и спокойни в ежедне-
вието си.
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Приключват проектните дейности по проект 

„Патронажна грижа+ в община Айтос“ - Компонент 2
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СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”
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Традиционният Бал на 
спортиста се проведе на 
11 декември в Созопол, на 
който бяха наградени най-
добрите от крайморската 
община.  

Кметът Тихомир Янакиев 
приветства всички младе-
жи - участници от различни 
спортове, като им благода-
ри за труда, който са поло-
жили през изминалата го-
дина и за всички лишения, 
които са направили, за да 
могат да постигнат тези ви-
соки резултати. „Пазете се 
от контузии, дерзайте, не 
отстъпвайте и не се пре-
давайте и успехът ще бъде 
с вас“, обърна се той към 
спортистите.

На събитието присъства-
ха още зам.-кметът Тодор 
Дамянов, общинските съ-
ветници Андрей Николов и 
Илиян Стефанов, предста-
вители на Общинска адми-
нистрация, треньори и пре-
зиденти на спортните клу-
бове, както и директорът на 
Спортното училище в Бур-
гас Янчо Стойчев. Проче-
тен бе и поздравителен ад-
рес от името на председа-
теля на Общински съвет Ге-
орги Пинелов.

С приза „Спортист на 
2022 г.“ бе отличен боксьор-
ът Петър Драганов, кой-
то отскоро е на професио-

налния ринг, но вече може 
да се похвали с 4 поредни 
победи от 4 двубоя. Пора-
ди усилената подготовка, 
която провежда в момен-
та за предстоящия на 17 де-
кември мач, той не успя да 
присъства на събитието, но 
изказа своята голяма бла-
годарност за присъдената 
награда и доверието, кое-
то му се гласува с това от-
личие. Той се награждава 
с медал, плакет и парична 
награда.

За цялостен принос и по-
пуляризиране на община 
Созопол на международ-
но ниво бе наградена брон-
зовата медалистка по бор-
ба от олимпийските игри 
в Токио Евелина Николо-
ва, която тренира в СКБ 
„Ангел Гочев“. За спече-
лените медали на държав-
ни и международни турни-
ри през годината, отличия 
получиха още борците Ми-
хаил Георгиев, Петко Ми-
хайлов, Костадин Станков, 
Васил Маринов, Иван Геор-
гиев, Емре Мюмюн, Митко 
Атанасов, Мильо Христов, 
Мильо Йорданов, Стоян 
Станиславов, Шабан Ша-
банов, Петя Атанасова, 
Божидар Узунов и Стоян  
Георгиев.

Четете на стр. 4

Продължава на стр. 4

Четете на стр. 3

С богата програма Созопол  
отбеляза Никулден

Четете на стр. 3

Двудневни тържества за 
празника на Черноморец

Четете на стр. 2

Петър Драганов е спортист на годината

ПОКАНА

Община Созопол и 
Кметство Черноморец 
отправят покана към 
всички жители на град 
Черноморец и заинтере-
сованите лица на среща-
разговор, на която ще се 
дискутират темите:

- Изготвения от Инсти-
тута по океанология до-
клад и предприемане на 
стъпки за решаване на 
проблемите с плажа в 
Черноморец;

- Строителството на 
автоспирката;

- Текущи и предстоящи 
ремонти на улици;

- Други.
Срещата ще се прове-

де на 20 декември 2022 
г. от 17:30 ч. в читалище 
"Димо Николов-1908".

Стартира нов проект  
в сферата на туризма



Сдружение с нестопанска цел „ЧАР - 
Черноморска асоциация за развитие - 
Бургас“ в партньорство с Община Созо-
пол проведе на 8 декември 2022 г. пър-
вото събитие по проект „Споделени от-
говорности между администрацията, 
гражданите и бизнеса за ефективно и от-
крито управление на община Созопол“, 
№BG05SFOP001-2.025-0049, финансиран 
от Оперативна програма „Добро упра-
вление“.  

Обществената дискусия за обсъждане 
и консултиране на общинската политика 
за туризъм премина при значим интерес и 
привлече представители на целевите гру-
пи по проекта: Общинска администрация 
Созопол, както и нейни служители; непра-
вителствени организации на територията 
на община Созопол, както и техни служи-
тели; бизнес организации и представите-
ли на бизнеса на територията на общи-
на Созопол; общественост. Събитието се 
проведе в зала “Кино-видеоклуб“ на чита-
лище „Отец Паисий-1896“ - Созопол. 

Дискусията откри управителят на Сдру-
жение ЧАР - Черноморска асоциация за 
развитие - Бургас“ Красимира Ятакчие-
ва, която представи екипа на проекта. От 
името на Община Созопол Янко Костади-
нов - координатор на проекта и секретар 

на Община Созопол, изрази увереност-
та на Общината, че очакваните проект-
ни резултати ще бъдат от полза за всич-
ки участници в проекта - представите-
ли на целевите групи и за местната общ-
ност като цяло. 

В рамките на събитието беше предста-
вена Презентация на целите, дейностите 
и очакваните резултати от проекта от Ръ-
ководителя на проекта Райна Зотова; Пре-
зентация на общинската политика за ту-
ризъм представи Йордан Петков - дирек-
тор на Дирекция “Управление на собстве-
ността, туризъм и стопански дейности“. В 
Дискусията взеха участие представители 
на Община Созопол, на неправителстве-
ни и бизнес организации, както и гражда-
ни - участници в събитието. 

Всички присъстващи имаха възможност 
да участват в анкетното проучване, чия-
то цел е да се установи гражданската ос-
ведоменост и чувствителност относно ка-
чеството и ефективността на изпълнение 
и управление на общинската политика за 
туризъм и да се осигури широка общест-
вена подкрепа за подобряване на изпъл-
нението й. Анкетното проучване ще про-
дължи в рамките на 3 седмици сред по-
широк кръг представители на целевите 
групи по проекта.
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В навечерието на най-хуба-
вите коледни и новогодишни 
празници децата на с. Круше-
вец, със съдействието на НЧ 
"Светлина-1923" и Кметство 
Крушевец, ни накараха отно-

во да се гордеем с реализира-
нето на филма "Раждането на 
Спасителя". 

С него те се включват в сед-
мото издание на международ-
ния конкурс "Роди се дете, Син 

ни се даде", резултатите от кой-
то ще бъдат обявени на 25 де-
кември.

Поздравления за активност-
та на читалището! Успех в меж-
дународната надпревара!

Футболен турнир се про-
веде в памет на Костадин 
Джардов, който загина през 
2017 г. на пешеходната пъте-
ка до Атия. 

Събитието, което бе от-
крито от кмета Тихомир 
Янакиев, се състоя на ста-

диона в Черноморец от 11 
часа. В него се включиха от-
борите на Созопол и Черно-
морец, както и ФК „Стран-
джа Агрокорн“ - Средец (2 
отбора - момчета и момиче-
та). Първото място спечели 
ФК "Св. Никола" - Черномо-

рец, със статуетки бяха на-
градени и голмайсторите в 
турнира.

Мемориалният турнир се 
организира от клуба „Свети 
Никола“, където тренираше 
футбол Костадин, съвмест-
но с Община Созопол.

Мемориален турнир в памет 
на загиналия Джардов

Ивàíêà БИНЧЕВА

Щастливата Димитрина Кирова Ми-
хайлова!

Радостта грее в очите й - от много вре-
ме не се е усмихвала… 

Живее в с. Равна гора от 13.11.2022 г., 
майка е на три деца – Емил - четиригоди-
шен, Пешо – двегодишен, малката Мата 
– на година и един месец… Скоро чака и 
друг дар от Бога – дали ще е момче или 
момиче – не знае… Но някой е щастлив и 
също чака с тревога това събитие, решен 
да участва в живота на това създание…

Хора от гр. Созопол – с прекрасни сър-
ца и души я намериха, и чрез НЧ “Ради 
Хаджиев 1929“ тяхното дарение стигна до 
Димитрина. 

Тя е само на тридесет и една години, 
гледа децата си в две стаи, заедно с май-
ка си Лиляна и брат си Тодор, ученик в гр. 
Созопол. Дървата от социалната служба, 
още не са пристигнали – пет кубика за 
цяла зима… толкова се полагали – дър-
жавна помощ…

Дано и други се вдъхновят от текста, ча-
каме писма и отзивите Ви на email: kmet_
rg@abv.bg – Иванка Бинчева

Да пожелаем на Димитрина лек час! Бог 
да бди над нея!

Щедри дарители от гр. Созопол помог-
наха и на НЧ “Ради Хаджиев 1929“с. Равна 
гора да организира коледен базар за на-
биране средства с благородна цел.

Същите ще бъдат използвани за поста-

вяне ПАМЕТНА ПЛОЧА на основателя на 
читалище “Ради Хаджиев 1929“ с. Рав-
на гора, възрожденец и радетел за нова 
България - Ради Христов Хаджиев. Роден 
в град Шипка, първи главен учител в ОУ 
“Отец Паисий“, Р. гора от 1920 г., почи-
нал през 1936г.

Благороден, внимателен, търпелив с де-
цата… 80 ученици е имало тогава в учи-
лището, свирел на цигулка, съпругата му 
също учителка – Български Будители.

Да ги почитаме и не забравяме!

Читалището в Крушевец с участие 
в международен конкурс

Стартира нов проект  
в сферата на туризма

Поредица дарителски 
акции в Равна гора

Дирекция “Социално подпомагане” – Со-
зопол уведомява гражданите, че с Поста-
новление №383 от 30.11.2022 г. на Ми-
нистерски съвет са одобрени допълнителни 
средства за изплащане на нова еднократна 
финансова помощ за отопление. Тя е тре-
та поред за настоящия отоплителен сезон 
2022/2023 г.

Финансовата помощ е в размер на 300 
лева и се предоставя на:

- Родители или осиновители, отглеждащи 
деца с трайни увреждания и получаващи ме-
сечни помощи;

- семейства, които получават месечни 
помощи за дете без право на наследствена 
пенсия от починал родител

- семейства на близки и роднини, както 
и приемни семейства, получаващи месечна 
социална помощ за настаненото в семей-
ството им дете;

- ветерани от войните, военноинвалиди и 

военнопострадали, подпомагани от Агенци-
ята за социално подпомагане по Закона за 
ветераните от войните и Закона за военно-
инвалидите и военнопострадалите;

- хора с увреждания с над 90 на сто степен 
на увреждане с определена чужда помощ, 
получаващи пенсия за инвалидност поради 
общо заболяване или поради трудова зло-
полука или професионална болест или пък 
социална пенсия за инвалидност, на които е 
отпусната месечна финансова подкрепа по 
Закона за хората с увреждания;

- лица и семейства, пострадали от пожа-
ри, наводнения и други природни бедствия 
през 2022 г., на които е отпусната едно-
кратна помощ по реда на чл. 16 от Правил-
ника за прилагане на Закона за социално 
подпомагане.

За да се получи тази помощ, не е нужно 
да се подават заявления в дирекциите „Соци-
ално подпомагане“ по настоящ адрес. Сред-

ствата ще се изплащат служебно въз основа 
на списък, утвърден от директора на съот-
ветната дирекция „Социално подпомагане“.

Новата помощ за отопление няма да се 
предоставя на лица и семейства, които за 
този отоплителен сезон вече са получили це-
лева помощ за отопление от 623,55 лв. или 
еднократна финансова подкрепа за отопле-
ние за компенсиране на увеличените цени 
на енергоизточниците от 400 лв., както и на 
лица и семейства, получили през 2022 г. ед-
нократна помощ за задоволяване на инци-
дентно възникнала потребност.

Допълнителната финансова помощ ще 
се изплаща еднократно в периода от 
12.12.2022 г. до 23.12.2022 г. съобразно 
начина, по който лицата получават и оста-
налите социални плащания.

За повече информация е необходимо да 
се обърнете към социалният работник по ра-
йон или на тел: 0550/ 2-24-19

Нова еднократна финансова помощ за отопление ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” №4, тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед №З РД-
1591/30.11.2022 г. на командира на Сухопътните войски, са обявени 225 
(двеста двадесет и пет) войнишки длъжности за приемане на военна служ-
ба на лица, завършили граждански средни или висши училища, във военни 
формирования (в. ф.) от Сухопътните войски, както следва:

- във в. ф. 52750 – София, 20 места;
- в гарнизон Стара Загора, 25 места;
- в гарнизон Ямбол, 55 места; 
- във в. ф. 52740 – Хасково, 15 места;
- във в. ф. 38220 – Плевен, 5 места;
- във в. ф. 34750 – Карлово, 80 места;
- във в. ф. 28330 – Смолян, 15 места;
- във в. ф. 42600 – Мусачево, 10 места;
Срок за подаване на документи - до 20.01.2023г.
Повече информация за останалите длъжности в страната, както и за кан-

дидатстването и подаването на документите можете да получите  в сайта на 
ЦВО http://www.comd.bg/, както и в стая №14, в сградата на Военно окръ-
жие ІІ степен – Бургас, и в офисите за военен отчет в общините. 



Никулден в Созопол за-
почна с празнична литур-
гия в местния храм "Св. Ге-
орги Победоносец", след 
което бе отслужена пани-
хида за загиналите моряци 
и рибари, както и водосвет 
за здраве на всички имени-
ци. Службите бяха водени 
от отец Димитър, а на тях 
присъстваха кметът Тихо-
мир Янакиев, общинският 
съветник Андрей Николов, 
жители и гости на града.

От храма всички миря-
ни с литийно шествие се 
отправиха към пл. "Кула-
та", където отец Димитър 
освети празничната тра-
пеза - печена риба и кур-
бан, подготвена от Община 
Созопол за всички праз-
нуващи.

Риболовните кораби 
също бяха осветени, а еки-
пажите поздравени от оте-
ца и кмета за техния про-
фесионален празник, след 
което всички отплуваха в 
морето за извършване на 
традиционния ритуал за 
хвърляне на венци и цветя 
в памет на загиналите мо-

ряци и рибари.
Кметът не пропусна да 

поздрави и всички члено-
ве на Рибарското друже-
ство, които също се бяха 
събрали да почетат своя 
покровител. 

Никулден продължи с 
празнична програма с 
участието на фолклорен 
оркестър "Жарава", а от 
сцената кметът Янакиев 
поздрави всички свои съ-
граждани и им пожела св. 
Николай Чудотворец да за-
криля семействата им.

Рибните празненства 
в града обаче стартира-
ха още на 3 декември с 
Фестивала на о-солената 
риба, който бе съпътстван 
от много усмивки и поло-
жителни емоции. Акцент в 
първия ден беше конкур-
сът за най-добре пригот-
вена осолена черномор-
ска риба. Участие взеха 
30 майстор-кулинари, ко-
ито се състезаваха в три 
категории в зависимост 
от вида риба - най-добре 
осолен паламуд, черно-
коп и други видове. Техни-

те деликатеси бяха оцене-
ни от жури от познавачи 
в състав шеф Таньо Шиш-
ков, проф. Христо Пимпи-
рев и созополския ресто-
рантьор Милен Петров, а 
наградите на победители-
те връчи арх. Ценко Жи-
ков, президент на Ротари 
клуб-Созопол. По време 
на събитието гостите има-
ха възможност да дегусти-
рат най-различни видове 
осолена риба, която учас-
тниците бяха приготвили и 
аранжирали специално за 
събитието, и да си купят 
и отнесат вкъщи от тазго-
дишната домашно пригот-
вена продукция. 

Програмата продължи 
с игра за посетителите: 
“Познай коя е осолената 
риба”, в която победители-
те също бяха наградени с 
домашни специалитети. 

За доброто настроение 
по време на събитието се 
погрижиха Асен Маслар-
ски и Росен Мирчев от ра-
диопредаването „И рибар 
съм, и ловец съм...“ по про-
грама „Хр. Ботев“ на БНР, 

много и различни музикал-
ни изпълнения на живо, 
както и самите гости на 
събитието, които със сво-
ите танци, песни и усмив-
ки допринесоха за праз-
ничната атмосфера. 

Фокус през втория ден 
на Фестивала беше кон-
курсът за най-добра осоле-
на риба, приготвена от рес-
торантьори. В двубой се 
изправиха созополските 
ресторанти “Порто Елеа” и 
“Албатрос”, които предста-
виха пред журито своите 
осолени кулинарни дели-
катеси. То имаше нелека-
та задача да оцени специ-
алитетите на “Порто Елеа”, 
приготвени по автентич-
на традиционна рецепта, 
и тези на майстор-готва-
чите от “Албатрос”, които 
бяха заложили на по-моде-
рен и иновативен кулина-
рен подход. Решението на 
журито беше единодушно, 
че първото място заслуже-
но трябва да споделят два-
та ресторанта, но с гласо-
вете си публиката наклони 
везните и голямата награ-

да взе „Порто Елеа“.
Програмата продължи 

с кулинарно шоу - Катето 
Евро и шеф Таньо Шишков 
приготвиха за гостите на 
събитието пържен черно-
коп с два вида салца - до-
матена и манго, по рецеп-
та на шеф Шишков. 

Посетителите имаха въз-
можността да се насладят 
и на музикалните изпълне-
ния на Дидо Петков и Емил 
Кехайов, както и да дегу-

стират и да си купят осо-
лени вкусотии, приготвени 
от представители на мест-
ните ресторанти. 

Празникът завърши с 
обявяването на най-добре 
осолената риба от пред-
ставените в отделните ка-
тегории във вчерашното 
състезание. Голямата на-
града от 1000 лв. спече-
ли Константин Каракача-
нов, победител в категория 
“Друг вид осолена риба”.

Празненствата в Черномо-
рец по повод празника на гра-
да – Никулден, започнаха с от-
криването на традиционната 
изложба на арт клуб „Свети 
Никола“. В нея са подредени 
около 40 картини – живопис, 
графика, дърворезби, икони и 
творби от сферата на прилож-
ното изкуство. Впечатляващи-
те платна ще останат още ня-
колко дни в читалището „Димо 
Николов“, където могат и да 
се купят.

На откриването присъства-
ха кметът на община Созопол 
Тихомир Янакиев, председате-
лят на Общинския съвет Геор-

ги Пинелов, кметът на Черно-
морец Росен Деспов, коман-
дирът на Военноморска база 
Бургас Капитан първи ранг Пе-
тър Петров, отец Стилиян от 
храма „Св. Никола“ в Черно-
морец, общински съветници, 
както и много граждани.

Голямото събитие бе ни-
кулденският концерт в чита-
лището.

Кметът Росен Деспов бла-
годари за усилията на всички 
участници и техните ръково-
дители в концерта, които са го 
подготвяли цяла година.

На сцената излязоха десет-
ки таланти на възраст от 3 до 

около 70 години
Имаше малки гимнастички, 

певица на поп хитове, двама 
пианисти, мажоретки, музи-
кална формация, която изпя 
песен за Черноморец, група 
за фолклорни песни, както и 
много малки и по-големи тан-
цьори на народни танци.

Всички бяха наградени с 
много аплодисменти от пуб-
ликата, която беше препълни-
ла залата. 

Танците продължиха и на 
площада, където след запал-
ването на светлините на елха-
та и още по време на пищната 
заря, всички се хванаха на хо-

рото. Три реда танцуващи хора 
създадоха настроението за ид-
ващите празници – от Никул-
ден, та чак до Коледа.

На 6 декември жителите на 
Черноморец отбелязват и па-
тронния празник на града. Той 
започна с тържествена света 
литургия в храма „Св. Никола“, 
отслужена от отец Стилиян.

Освен многото граждани, 
присъстваха кметът на об-
щина Созопол Тихомир Яна-
киев, кметът на Черноморец 
Росен Деспов, председате-
ля на общинския съвет Ге-
орги Пинелов, зам.- кметове 
Тодор Дамянов и Румен Ки-
сьов, общински съветници, 
както и командирът на Воен-
номорска база Бургас Капи-
тан първи ранг Петър Петров 

и командирът на военна база 
Атия Капитан трети ранг Ка-
лоян Попов.

В храма имаше и много ук-
раински граждани, които са 
намерили убежище в Черномо-
рец. Хоругвите бяха носени от 
украински деца, а една от ико-
ните – от украинец.

От храма, през шпалир от 
моряци от военна база Атия, 
тръгна шествие до пристани-
щето. Там отец Стилиян бла-
гослови моряците и всички по-
четоха с минута мълчание за-
гиналите им колеги.

Черноморец е единствено-
то място, където се извърш-
ва един специален ритуал два 
пъти в годината.

Свещеникът предаде клю-
ча от морето на кмета Росен 

Деспов и обяви: „Морето е за-
ключено!“. Това означава, че 
се слага край на риболова. То 
ще бъде отключено отново на 
9 май, когато се чества Летен 
Никулден.

Отец Стилиян, официалните 
гости, моряци и граждани се 
качиха на военен катер, кой-
то ги отведе до паметника на 
загиналите моряци.

Там бяха хвърлени венци 
и цветя и беше отдадена по-
чит на загиналите моряци и 
рибари.

Празникът продължи с раз-
даване на курбан в храма. 
Много жители на Черноморец 
посрещат специалния ден и 
на пристанището с чаша вино 
и риба, както повелява тра-
дицията.
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Поредица дарителски 
акции в Равна гора

С богата програма Созопол  
отбеляза Никулден



16 декември
18:00 ч., пл. „Кулата“, Созопол
Раул Торес латино шоу

17 декември
18:00 ч., пл. „Кулата“, Созопол
Концерт на Дишо & Иван
18:00 ч., Читалище, гр. Чер-
номорец
Филм „290 г. от създаването на 
Св. Никола - Черноморец“

18 декември
15:30 ч., пл. „Кулата“
Коледен благотворителен базар 
и концерт на Тракийско друже-
ство „Яни Попов“

19 декември
17:30 ч., Читалище, гр. Со-
зопол
Концерт на детските състави

22 декември
17:00 ч., Читалище, гр. Чер-
номорец
Коледно шоу „Дядо Коледа 
при нас“

23 декември
13:00 ч., с. Равадиново
Дядо Коледа при децата
17:00 ч., с. Крушевец
Дядо Коледа при децата
Народно веселие с музика
17:00 ч., с. Присад, център
Коледно парти
18:00 ч., с. Габър
Коледно тържество

23 декември
18:00 часа, пл. „Кулата“
Концерт на Сдружение за бъл-
гаро-гръцко приятелство „Апо-
лония“
19:00 ч., Читалище, гр. Чер-
номорец
Концерт на Тони Димитрова

24 декември
11:00 ч., с. Атия
Детска площадка, кв. Атия
Дядо Коледа при децата

25 декември
10:00 ч., пл. „Хан Крум“
„Бог се роди“- музикално-пое-
тична програма на децата от Не-
делно църковно училище

10:30 ч.
Дядо Коледа при децата

26 декември
17:30 ч., пл. Кулата, гр. Со-
зопол
Хоротека с Фолклорен оркес-
тър „Бургас“

27 декември
18:00 ч., пл. Кулата, гр. Со-
зопол
Концерт на Пла-
мен Бонев Пе 
Га Вопа

31 декември
22:00 ч., пл. 
Кулата, гр. Со-
зопол
Новогодишен 
концерт

Гребен клуб Созопол през 
2022 показа високи резул-
тати на всички състезания, 
в които участва и заслуже-
но бе сред отличените клу-
бове. Освен отборната купа, 
която Янакиев връчи на тре-
ньора, индивидуално бяха на-
градени спортистите Михаил 
Янакиев, Димитър Зингинов, 
Христо Славов и Констан-
тин Костов.

Отличие получи и Плувен 
клуб „Бриз“, като с грамоти и 
медали бяха наградени отли-
чилите се през годината плу-
вци – Атанас Георгиев, Еми-
лия Береговая, Дарина Мо-
нева, Александра Георгие-
ва, Димитър Пантелеев и Ан-
тон Динев.

За високите постижения 
през година бе награден и 
Буши-до клуб, както и спор-
тистите Енгин Мустафа, Ма-
рия Бакалова и Мария-Кон-
стантина Радева.

Отборни купи и парични 
награди получиха още Дет-
ско-юношеската школа при 
ФК „Созопол“, ФК „Свети 
Никола“ – гр. Черноморец, 
СК „Олимп“, СК „Спартак“ и 
СК „Киборг“.

След връчването на отли-
чията в традиционния Бал на 
спортиста за гостите бе орга-
низиран коктейл за здраве и 
успех на спортистите от об-
щина Созопол.

С музикална програма де-
цата от местното читалище 
зарадваха събралите се в 
очакване на коледните свет-
лини жители и гости на село 
Равадиново през изминала-
та седмица.

Домакинът на събитието 
Иван Пазвантов приветства 
всички присъстващи с на-
стъпващите коледни праз-
ници, а кметът Тихомир Яна-
киев пожела на всички де-
чица да получат в коледна-
та нощ най-мечтаните от тях 
подаръци. Към пожеланията 
се присъедини и председа-
телят на Общинския съвет 
Георги Пинелов.

След отброяване до 10 
грейна коледното дръвче и 
празничната украса в Ра-
вадиново, след което не-
бето бе озарено от цвет-
на заря.

Гости на събитието бяха 
много общински съветници 

и служители на Общинска 
администрация. 

Празникът завърши с 
кръшни български хора, ко-
ито се извиха на площада 

пред коледната елха.
Ден по-късно празнично 

заблестя и коледното дръв-
че в село Крушевец.

Игри, детска дискотека и 

много изненади бяха под-
готвили от Кметство Круше-
вец и местното читалище за 
всички малчугани, които за-
едно със своите родители 

бяха на площада, за да бъ-
дат едни от първите, които 
ще се насладят на празнич-
ната украса. 

След отброяване кметът 

на Крушевец Милка Стам-
болиева запали коледните 
светлини, празничната елха 
светна, а цветна заря зарад-
ва всички дечица.
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Община Созопол Ви кани на 
традиционния коледен базар, 
който ще се проведе с благот-
ворителна цел на 18 декем-
ври 2022 г. от 15:30 ч. на пл. 
„Кулата“.

Всяка година сдружения-
та, настоятелствата на учили-
щето и двете детски градини, 
подкрепяни от родителите на 
децата, цялата общественост 
на града и администрацията 
сътворяват истински празник 
на благотворителността, до-
бротата и красотата.

Ръчно изработени картички, 
коледни сувенири и домашно 
приготвени вкусотии ще очак-
ват всички жители и гости на 
Созопол.

Каузите, за които ще се на-
бират средства, ще бъдат оп-
ределяни от всеки участник в 
базара. 

Ако искате и вие да бъде-

те част от базара, избере-
те своя благотворителна кау-
за и я подкрепете, като пред-
ставите произведени от вас 
артикули. 

За участие в базара могат 
да се запишат образователни 
институции, неправителствени 
и доброволчески организации, 
клубове и др. Записвания се 
приемат на тел.: 0550 2 57 04 и 
на място в деня на провежда-
нето на инициативата.

Тракийско дружество "Яни 
Попов" - Созопол също ще 
бъде част от програмата за 
деня. В 17:00 ч. от сцената на 
пл. "Кулата" те ще поздравят 
всички посетители със спе-
циално подготвена музикална 
програма.

Нека и тази година, в наве-
черието на светлия празник, 
да почувстваме коледния дух 
и да дарим добро!

Тракийско дружество  
„Яни Попов“ с концерт на 
Благотворителния базар

От месец созополският боксьор 
Петър Драганов тренира с пълна 
сила с Крум Петров в академията 
на Антон Петров и е готов да пока-
же своите умения в предстоящия му 

пореден в професионалната карие-
ра двубой.

На 17 декември той ще премери 
сили с Никола Стоянов на галата, 
която ще се проведе в София, зала 

“Универсиада“.
Мачът ще се излъчва на живо по 

спортната телевизия Б1Б, а Драга-
нов е убеден, че ще зарадва своите 
фенове с пета поредна победа.

КУЛТУРЕН АФИШ
ДЕКЕМВРИ 2022Петър Драганов е спортист на годината

Пîðåäíî ïðåäèçвèêàòåëñòвî ïðåäñòîè  
в êàðèåðàòà íà ñîçîïîëñêèя áîêñьîð



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Господин Костадинов, 
в края сме на една бурна 
във всякакъв смисъл го-
дина за страната – година 
на икономически и поли-
тически катаклизми, за-
това ми се ще да започ-
нем нашия разговор ди-
ректно за пари. Минимал-
ната работна заплата от-
ново е на дневен ред. Уве-
личението й – това ли е 
правилната посока? Част 
от работодателите не са 
съгласни…

- Това си е вечният спор 
между работодатели и син-
дикати. „Подкрепа“, заедно 
с КНСБ искаме да се изра-
боти методика и тогава няма 
да има нужда от непрестан-
ни преговори.

- Говорите за методика 
– какво да включва тя?

- Минималната работна 
заплата да бъде половина-
та от брутната средна ра-
ботна заплата за страната. 
Например в момента тя е 
около 1600 лева и това, ко-
ето гласуваха на първо че-
тене в парламента – мини-
малната да стане 850 лв., 
се доближава до искането 
на синдикатите. Трябва да 
бъде приета такава единна 
методика, за да може при 
инфлация заплатите да се 
индексират автоматично, а 
не да има всяка година по-
стоянни спорове по темата 
в парламента. Когато я има 
методиката, няма да има 
нужда и Националният съ-
вет за тристранно сътруд-
ничество да провежда за-
седания, където се прели-
ва от пусто в празно.

Интересното в момента е 
това, че служебният каби-
нет, който защитава тезата, 
че не са те, които трябва да 

внасят Бюджет 2023, а тряб-
ва да остане действието на 
стария, внесе от името на 
Министерски съвет предло-
жение минималната работ-
на заплата да бъде в раз-
мер на 770 лв. Това дейст-
вие буди у мене недоумение 
– България парламентарна 
република ли е, или се уп-
равлява от Министерския 
съвет? За мене това е дво-
ен стандарт: значи бюджет 
правителството не трябва 
да прави, а в същото вре-
ме иска да определя раз-
мера на минималната ра-
ботна заплата… В момен-
та тя е 710 лева – часовата 
ставка е 3.92 лв. – отчайва-
що ниска. Дори при 850 лв. 
парите са малко. Трябва да 
са повече, но синдикатите 
сме съгласни на този раз-
мер. Съобразявайки се с 
обстановката.

- Какво успя да постиг-
не КТ „Подкрепа“ след 
последния митинг-шест-
вие в средата на мина-
лия месец, който се про-
веде съвместно с КНСБ в 
столицата?

- Не знам дали мога да из-
тъкна това, че все пак пар-
ламентът гласува на първо 
четене размера на мини-

малната работна заплата 
да стане 850 лв., но съм си-
гурен, че и тази наша синди-
кална проява повлия в тази 
посока. Да, очакванията 
към служебния кабинет са 
минимизирани, защото ос-
новната задача на служеб-
ното правителство бе да ор-
ганизира и проведе честни 
и прозрачни избори.

- Инфлацията е факт – 
кои са най-засегнатите 
от нея?

- Доколкото следя изявле-
нията на водещи финансис-
ти, в момента инфлацията се 
е успокоила на едни опре-
делени нива, с тенденция за 
понижение. Но това в ника-
къв случай няма да доведе 
до промяна надолу на це-
ните в магазините, нито до 
драстично поевтиняване на 
горивата.

- Като заговорихте за 
горивата - тези 25 сто-
тинки на литър гориво, 
с които се компенсират 
собствениците на авто-
мобили заради високата 
цена, справедлива мяр-
ка ли е? Какво се случва 
с тези, които нямат авто-
мобили?

- Справедливостта нико-
га не е била универсална, 
тя е относително понятие. 
Принципът на демокраци-
ята е колкото повече хора 
са доволни (в случая от да-
дената мярка), толкова по-
добре.

- Но в същото вре-
ме транспортни фирми, 
а и най-вече хора, кои-
то ползват само общест-
вен транспорт, особено 
в малките населени мес-
та недоволстват. Със си-
гурност има такива и в на-
шия регион.

- Наистина няма да са до-
волни онези, които нямат 
автомобили, защото пари-

те излизат от данъците на 
всички.

- Означава ли, че е необ-
ходим друг модел на под-
помагане?

- Да. Мярката не трябва да 
се спира, а да се търси друг 
модел, който да компенси-
ра всички за високите цени 
на горивата.

- Да се върнем към ин-
флацията…

- Някой мислеше ли на 24 
февруари сутринта, че ще 
започне война? Това оба-
че се случи и промени све-
та, не само за нас в Бур-
гас и България. Това дове-
де и до тази висока инфла-
ция. Все още има опасност 
цяла Европа да остане без 
газ. Тази опасност не е от-
минала. Позитивното в ця-
лата ситуация е това, че се 
намират алтернативи, ко-
ито да успокояват пазари-
те като цяло. И на практика 
това вече се случва.

- Каква е съдбата на ко-
лективните трудови дого-
вори в различните секто-
ри в регион Бургас?

-  Колективните трудови 
договори в региона се под-
писват като цяло. Има про-
блем при договарянето на 
общинските, защото всичко 

е пряко свързано с бюдже-
та. Нямаме проблем с Об-
щина Бургас, изобщо с об-
щините в областта, но лип-
сата на Бюджет 2023 годи-
на връзва ръцете на мест-
ните. Трябва да се съобра-
зим с ограниченията, които 
налага ползването на Бю-
джет 2022, с който де факто 
влизаме в следващата годи-
на. Освен ако не стане чудо, 
защото знаем, че по Коледа 
стават чудеса.

- Заговорихте за пред-
стоящите празници. А те 
са повод за равносмет-
ка, затова и питам: Каква 
година изпраща КТ „Под-
крепа“?

- От синдикална глед-
на точка годината бе до-
бра, защото имаме създа-
дени много нови органи-
зации. Проблемът идва от 
това, че нови организации, 
практиката показва, че се 
създават, когато не е спо-
койна обстановката в една 
държава. Подобно роене в 
този мащаб не се е случва-

ло поне от 20 години. 
Хубавото е това, че пове-

чето от колективните тру-
дови договори тази година 
бяха подписани с по-добри 
условия за хората на наем-
ния труд. Много важно е и 
това, че не сме имали те-
жък синдикален конфликт 
в региона.

В момента има тлеещ кон-
фликт в Регионална библио-
тека „П. К. Яворов“. Не по-
лучаваме разбиране, от ко-
ето търпението на колегите 
започва да се изчерпва. Ве-
роятно в близките дни ще се 
наложи да потърсим съдей-
ствието на кмета на Бургас 
Димитър Николов за раз-
решаване на спора. Защо-
то според мене вариантите 
на диалог са вече почти из-
черпани.

- Къде куцат социални-
те придобивки?

- Винаги може по-добре. 
Но годините опит ни научи-
ха да работим на принципа 
на възможностите, затова 
не мога да кажа, че някъде 

наистина куцат драстично 
социалните придобивки.

- По време на връчване-
то на наградите на Бурга-
ската търговско-промиш-
лена палата кметът Нико-
лов каза, че на територия-
та на община Бургас цари 
социален мир, заради ре-
довното плащане на за-
платите от страна на ра-
ботодателите. Така ли е?

- Социалният мир е на ба-
зата на това, че работим от-
лично с работодателите от 
региона. В повечето случаи 
те се научиха да приемат 
синдикатите като партньо-
ри и в определени моменти 
да виждат съюзници в наше 
лице. Това наистина спома-
га за социалния мир.

- Макар темата за Шен-
ген да стои встрани от 
синдикалните дейности, 
тя е още гореща и не мога 
да не попитам за лично-
то мнение – икономиче-
ски или по-скоро полити-
чески са мотивите отно-
во да ни затворят врата-

та под носа?
- Най-вероятно от двете 

по малко. Честно казано, за 
първи път бях толкова раз-
очарован като човек и като 
българин. Защото 25 стра-
ни членки на ЕС, виждат до-
брото, направено в Бълга-
рия и Румъния, а само Ни-
дерландия не го вижда. 

Ние пазим границата на 
цяла Европа, а в същото 
време на получаваме адек-
ватна подкрепа. Така се 
обезсърчават хората у нас 
и в Румъния, а се налива 
вода в мелницата на попу-
листки партии.

Ако махнем границите 
между България и Гърция, 
България и Румъния ще се 
стимулира бизнесът и най-
вече туризмът. Ползата ще 
е за всички.

- И последно, каква 
година очаквате да е 
2023?

- Очаквам, или по-точно 
ми се иска годината, която 
идва, да е по-добра и по-ус-
пешна за всички.

Иван Костадинов е в „Подкрепа“ от 1992 годи-
на. Тръгнал е от председател на синдикална сек-
ция, след това е бил председател на строителния 
синдикат в областта, зам.-председател на регио-
налната организация, а в последните години е и 
неин председател.
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Събеседник

Иван Костадинов, 
КТ „Подкрепа“:

Синдикалната година бе 
добра, имаме създадени 
много нови организации

Социалният мир в региона идва от това, 
че се работи отлично с работодателите



Георги РУСИНОВ

За милиони българи ду-
мичките световно първен-
ство в САЩ се свързват с 
лудото лято на вече да-
лечната 1994-а, когато на-
ционалният отбор по фут-
бол, станал известен като 
Пеневата чета, завоюва 
четвъртото място в света. 
За един спортист обаче 
отскоро словосъчетание-
то ще носи горчив прив-
кус. Това е бургаският 
щангист от клуб по вдига-
не на тежести „Черномо-
рец“. Петър Борисов, а 
историята му е повече от 
впечатляваща, изпълнена 
с воля за победа, мечти и 
болка.

54-годишният спортист, 
който прослави Бургас и 
България в края на лятото 
тази година, спечелвайки 
златен медал на Европей-
ското първенство за вете-
рани в Полша, не успя да 
участва на Световното за 
ветерани в САЩ, което се 
проведе преди дни. При-
чината е мистериозно за-
бавяне от страна на Аме-
риканското посолство у 
нас с издаването на виза-
та на Борисов за участие 
в големия спортен форум. 

Световното първенство 
се състоя на 4 декември в 
Орландо, но бургазлията 
си остава вкъщи, където 
проследява състезанието 
по телевизията. Два дни 
след това, на празника на 
града щангистът бе удос-
тоен с високото отличие 
„Бург на годината“ за ус-
пеха си на Европейското. 
Каква е обаче причината 
Борисов да не получи ви-
за за САЩ, с което на 
практика, по думите му 

пред наш репортер, е ли-
шен от световна титла? 

„Не само, че Американ-
ското посолство не ми из-
даде виза навреме, но из-
общо не ми издаде. Не 
мога да си го обясня защо 
се случва това нещо. Днес 
е 13 декември и моите до-
кументи са все още в по-
солството и никой не ми 
казва нищо. Световното 
първенство беше на 4-ти, 
днес е 13-и, а аз все още 
нямам резултат. Подадох 
ги на 17 ноември, а почти 
месец по-късно все още 
мълчание“, заяви той.

Скандалното поведение 
на Американското посол-
ство Борисов дори не мо-
же да нарече разочарова-
що. 

„Не мога да кажа, че 
съм разочарован. Не мога 
дори да намеря дума, с 
която да опиша това със-
тояние. След толкова се-
риозна подготовка, с ре-
зултати 20 килограма над 
световния шампион, прос-
то нямах възможност да 
развея българското зна-
ме в Америка. Това беше 
най-голямата ми мечта. 
Просто исках да развея 
нашето българско знаме в 
Америка“, обясни щангис-
тът-ветеран.

Той е убеден, че спокой-
но е можел да постави го-
репосочения резултат над 
световния шампион, кой-
то се оказва… америка-
нец. Това според него из-
общо не е изненада. Така 
Борисов се оказва лишен 
от световна титла, за коя-
то е сигурен, че е щял да 
спечели, и то в САЩ. Още 
по-фрапиращото е, че 
преди това на три пъти 
бургазлията е получавал 

визи за САЩ.
„Пет пъти съм ходил в 

Щатите досега, без никак-
ви проблеми, връщал съм 
се винаги. За мен няма 
причина да не ми бъде из-
дадена виза. Единствено-
то обяснение за мен е же-
ланието на Американско-
то посолство да не участ-
вам на Световното пър-
венство, в което бях сигу-
рен шампион, за да не 
развея българското зна-
ме в Америка. Това ще го 
повтарям винаги“, катего-
ричен е той.

Изненадващото забавя-
не от страна на Амери-
канското посолство е още 
по-странно предвид фа-
кта, че бизнесът на Бори-
сов е свързан с внасяне 
на масла и добавки от 
САЩ. 

„Правил съм презента-
ция в Американското по-
солство и затова цялата 
ситуация ми е суперстран-
на. Тези факти би следва-

ло да са плюсове в моя 
полза, но както виждате, 
очевидно не са“, продъл-
жава той.

Воля, дисциплина, 
пот и болка носят 

европейската титла 
на щангиста-ветеран

Визовият скандал ще 
отшуми. Това е ясно. То 
всъщност и много шум не 
се вдигна изобщо, ако Бо-
рисов не бе разказал за 
него. Но фактът, че почти 
месец след подаване на 
документите си, които 
още дори не са му върна-
ти и няма отговор за слу-
чилото се, не говорят до-
бре за работата на посол-
ството. 

С Борисов продължава-

ме разговора по по-прият-
ни теми. Със спорт той се 
занимава от 11-годишен. 
Учил е в спортно учили-
ще. Върхът на постижени-
ята му до момента – евро-
пейското злато от Полша. 
Какво е необходимо на 
един 54-годишен щангист, 
за да продължава да 
спортува на тази възраст 
и да спечели златния ме-
дал? 

„Много силна воля, же-
лязна дисциплина, кър-
товски труд. Това е необ-
ходимо, ако иска човек да 
постигне успех. Трябва да 
минеш отвъд болката. Не 
мога да кажа, че няма та-
кава, но болката я има. 
Дори и при младите със-
тезатели. Те знаят – няма 
шампион без болка. Тако-

ва нещо не може да съ-
ществува. В залата съм 
почти всеки ден“, споделя 
той.

Европейското в Полша 
е минало, както е и очак-
вал. Той тренира с опит-
ния треньор Димитър Ко-
вачев.

„Всичко беше добре и 
завърши както се очаква-
ше. Добри бяха един сло-
вак и един финландец, но 
не мога да кажа, че конку-
ренцията беше по силите 
ми. На това Европейско 
първенство победих със 7 
килограма разлика. Реал-
но имах един несполучлив 
опит при изхвърлянето и 
не ми признаха един опит 
при изтласкването, иначе 
щеше да е още по-добър 
резултатът ми“, заявява 
Борисов.

На 54 години – 
инфлуенсър в ТикТок

Натрупаният опит през 
годините щангистът пре-
дава не къде да е, а в най-
актуалната сред младите 
хора социална мрежа – 
ТикТок. Там Борисов е съ-
брал над 26 000 последо-
ватели, на които ежеднев-
но споделя добри практи-
ки чрез видеата си.

„ТикТок канала си в на-
чалото го направих като 
на шега. Дори не знаех 
какво е това. Реших обаче 
да продължавам да го 
развивам, защото неща-
та, които мога на тези го-
дини, със сигурност ще са 
от полза за младите. Тик-
Ток може да е мотивация 
за тях. Видеата ми са по-
лезни и за тези, които са 
на години и са спрели да 
спортуват, но искат да за-
почнат пак и да бъдат по-
здрави. Точно мотивация-
та бе зад цялата идея с 
ТикТок профила ми“, каз-
ва щангистът, който през 
януари ще отвори и фит-
нес кухня в Бургас.

За отличието „Бург на 
годината“ за 2022-ра Бо-
рисов благодари за под-
крепата на всички, които 
са гласували за него и оп-
ределя това като една ви-
сока оценка за него и го-
лямо признание.

За силата на духа и во-
лята за успехи говорят и 
следващите думи на бур-
газлията:

„Отказът за виза в САЩ 
няма никакъв шанс да ме 
откаже от мечтата ми да 
преследвам световната 
титла. Никой не може да 
ме откаже за нищо от 
спорта. Ще спортувам до-
като съм жив. Следваща-
та секунда не е сигурна, 
разбира се, но докато съм 
жив – със 100 килограма, 
с 10 килограма, с 1 кило-
грам, няма значение. До-
като мърдам, ще спорту-
вам. Това ми е и целта – 
да мотивирам младите“.

А световната титла той 
може да завоюва съвсем 
скоро. Следващите учас-
тия на щангиста са през 
май догодина на Европей-
ско в Ирландия и през ав-
густ на Световно в Полша. 

„Нека да сме живи и 
здрави и тогава се надя-
вам да зарадвам Бълга-
рия и Бургас със златни 
медали. На вашите чита-
тели пожелавам да бъдат 
живи и здрави, да пре-
следват мечтите си, нико-
га да не се отказват от ни-
що, защото всичко е по-
стижимо в този живот, 
стига да имаш огромно 
желание и воля да го по-
стигнеш“, завърши Бори-
сов.

Визов скандал лиши щангиста 
Петър Борисов от световна титла
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4 Носителят на „Бург“ за 2022-ра 
не се отказва от мечтата си да 
развее българското знаме със 
златен медал от най-висок форум
4 Бургазлията има над 26 000 
последователи в ТикТок, на които 
предава знания за здравословен и 
изпълнен със спорт живот

Борисов е тазгодишният носител на приза „Бург на годината“

Щангистът не се е отказал от мечтата си за све-
товна титла

Бургазлията със златния медал от Европейското 
за ветерани в Полша



Зумпаловата къща в Айтос  
е проектирана от италианеца Тоскани

* * *
Една тежка и вълнуваща мисъл не 

ми дава покой – 20 години, откакто не 
съм стъпвала в родния си мил Бургас. 
Животът ми удари жесток шамар и ме 
прати в друг свят. И ето – заветният 
момент дойде. Идвам си отново в лю-
бимия си град, морския пристан – Бур-
гас.

Макар и вече на 37 години. Аз отно-
во съм тук. И още с пристигането си аз 
изпадам в шок – прекрасен от видяно-
то.

Виждам ноемврийското море. Вятъ-
рът все още безмилостно щипе бузите 
ми, точно както когато бях на 17 годи-
ни.

В морската градина всичко е неве-
роятно красиво. Мостът е обвит с цве-
тя и арки. В морето има малки остров-
чета с пъстроцветни къщи и ресторан-
ти. Изведнъж някаква ‘’ръчичка‘’ се оп-
итва да достигне моята. Навеждам 
глава и виждам малка панда, държаща 
бамбук и ме прегръща. Обръщам се и 
виждам как целият морски парк се е 
превърнал в зоологическа градина с 
различни животни, които се разхож-
дат редом с нас. 

Продължавам по пътя си, озадачена 
какви ли още изненади ме дебнат зад 
ъгъла.

Градът кипи от живот. Млади двойки 
се разхождат хванати за ръка и се гле-
дат влюбено. Малките дечица тичат 

измежду хората и се забавляват. Вече 
повече младежи има в Бургас, заради 
разрастването броя на колежите. 

Станал е и по-социален. Транспор-
тът, обучението и спортовете са без-
платни за всички. Автомобилите са 
електрически. Може би не всички, но 
повечето. Превърнал се е в един 
екоград. Затова тротоарите и велоа-
леите са много по-широки. 

Нещо ме хваща за гърлото. Чувам 
позната песен – от един пеещ фонтан 
кънти „Ах, морето“. Тони Димитрова 
все още е емблематична за Бургас. 
Морският град е скътал в сърцето ста-
рото, спомена за отминалите години.

Улиците. Навеждам се и виждам об-
раза си в плочките. Градът блести от 
чистота.

Навсякъде звучи чужда реч.
Хиляди туристи посещават града за-

ради последното феноменално откри-
тие. Точно на площад „Тройката“ изви-
ра чудодейна вода – тя лекува само и 
единствено хора с добри сърца. Зато-
ва и бургазлии са я кръстили „детек-
тор за злодеи“. 

Отвсякъде струят усмивки. Лъчезар-
ни хора, които се радват на живота. 
Радвам се, че отново съм тук. В най-
добрия град за живеене – Бургас. 

Султана Добринова Иванова, 17 г.
Професионална гимназия по тури-

зъм "Проф. д-р Асен Златаров", Бургас

* * *
Душите на хората бяха по-пусти и 

от улиците, но обединени бяхме си-
лата, която не можеха да спрат.  

Всичко беше променено. Е, разбира 
се, че щеше да бъде, но очакванията ми 
бяха доста различни от това, което е. 

Мислите ми бяха обратно в далечна-
та 2022. Бяха трудни времена. През то-
гавашните години четохме как роботи-
те ще бъдат колкото хората до това 
време. Засега все още нямаме много 
интелектуални, безчувствени приятели 
в Бургас.

Животът ни се промени рязко през 
изминалите години. 

Вървейки надолу по морската гради-
на, можех да усетя миризмата на море-
то, колкото и странно да звучи. Дърве-
тата тук бяха се изкачили „почти“ до не-
бето. Бях идвала с приятели страшно 
много пъти. И сега имаше хора. Седяха 
на морската ивица и се снимаха. Гле-
дах ги отгоре. Всичко беше станало още 
по-цветно. Морето беше в пълен покой. 
Доста странно, понеже е зима. Може 
би е спокойно, че народът му е още в 
града си. Това беше хубавото, че дори и 
след години доста от нас все още сме 
тук. В нашия град. Може би, някои хора 
бяха по-студени едни към други, но и то-
ва щеше да се оправи с времето. На 
всеки му е нужно време, за да свикне с 
промяната, дори тя да е най-хубавото 
нещо, което му се е случвала.

Мостът. Той е най-емблематичното в 
нашия град според мен. Преди година 
беше реставриран. Като дете идвах тук 
с приятели, за да си споделяме неща 
за живота на другия. Беше приятно и 
забавно. Сега също имаше много хора. 
Семейства, приятели и други, които 
обичат собствената си компания. За 
мен лично това място е много специал-
но, не само заради моментите с прия-
тели, но и защото бях за последно тук, 
преди да разбера, че съм приета в меч-
тания университет.

Тръгнах си от моста и седнах на една 
пейка, за да си отдъхна от красивата 
гледка, която видях току-що. 

След като видях морето, се сетих за 
лечебната луга. Като малка ходих там с 
моите баба и дядо. Посетих лугата ми-
налата седмица. Дали нещо се е про-
менило? Не, но броят на посетителите 
се е увеличил доста, както и многото 
рапани по брега.

Поех към центъра. Има робот, разда-
ващ флаери. Колко типично за сегаш-

ните времена. Както казах по-рано, че 
не са много, но все пак имаме такива. 

Стигнах до съдебната палата. Както 
всяка година, отново има ледена пър-
залка. Има струпани хора, чакащи своя 
ред за нея, докато други се забавляват, 
като падат по леда. 

От близка спирка хванах един авто-
бус и се отправих към моето любимо 
място в града, а именно драматичния 
театър. Там можеш да видиш всичко, 
ама буквално. Красотата на самата 
сграда е като от приказка. На скоро 
време той също бе реставриран, но са-
мо отвътре и съм благодарна за това. 
Сега билетите не ги продаваха хора, а 
роботи като онзи с флаерите. Така че, 
не съществува притеснение за закъс-
нение или дълга опашка преди предста-
вление. Толкова е красива самата сгра-
да, че можеш да седиш отвън само и 
пак да си изпълнен с приятни чувства.

Операта също не е изключение и ни-
кога няма да бъде. Още си спомням 
вълнението преди да стъпя за пръв път 
там. Операта я изпълват хората, те я 
съживяват с изпълненията си на сцена-
та. 

Сигурно е чудно, как в такъв век на 
технологии се ходи на театър или опе-
ра. Истината е, че нищо не може да за-
мени чувството, че си жив и гледаш ше-
дьовър само на няколко метра от теб.

За мен този град винаги е бил място, 
в което се чувствам, че мога да се из-
разя и покажа такава каквато съм. За 
мен този град е подкрепата от хората, 
които стоят един зад друг. За мен този 
град е морето, което е бурно през дъж-
довен ден. За мен този град е отборите, 
които се борят докрай за победа. За 
мен този град е слънцето, което изгря-
ва след буря, за да покаже, че тъмнина-
та не е вечна. За мен този град е про-
мяната, която след толкова години ста-
ва все по-добра и по-добра. За мен то-
зи град са израстващите с мечти до не-
бесата. За мен този град са бездомни-
те животни, които вярват, че ще има ня-
кой, който да ги нахрани. За мен този 
град са семействата, които се събират 
по празници, защото не са се виждали 
дълго време. 

За мен този град са хората, защото 
те правят града едно цяло, понеже без 
тях нищо нямаше да е същото. 

Клавдия Петрова Петрова, 14 г.
Професионална гимназия по туризъм 

„Проф. д-р Асен Златаров“, Бургас

* * *
След 20 години аз ще съм на 30 и 

може би ще имам собствено семей-
ство. За моите деца желая Бургас да 
бъде най-красивият и най-интересен 
град в България.  

Ще бъде много хубаво да има по-
вече големи паркове като Морската 
градина на повече места в града. В 
парковете да има изкуствени езера 
с лебеди и лодки, на които хората да 
се возят и да си прекарват свобод-
ното време незабравимо. Да има го-
лямо виенско колело, с гледка към 
морето, оттам да съзерцават пре-
красните му нюанси и доволно да му 
се наслаждават.

Искам да има модерни и големи 
спортни зали във всеки квартал, за 
да могат децата и по-големите да 
спортуват различни спортове, без 
да пътуват дълго време до залите. 
Така бургаските спортисти ще тре-
нират по-добре и ще печелят повече 
състезания.

В бъдеще трябва да се построят 
още повече маршрути между „Ме-
ден рудник“ и центъра на Бургас, за 
да няма задръствания всеки ден и 
хората да не закъсняват за любима-
та си работа.

Представям си, че ще има още ня-
колко големи университета и коле-
жи, в които студентите да се учат и 
получават знания за хубави профе-
сии. Така градът ще е пълен с млади 
хора и ще има много забавления за 
тях.

Когато съм ходила в други страни 
съм виждала хората да използват 
корабчета, за да пътуват до работа 
или за забавление. Искам и в Бургас 
да има такива, с редовно разписа-
ние всеки ден до други морски град-
чета, за да може да се стига по-бър-
зо и по-приятно. Така ще идват по-

вече туристи в нашия град и Бургас 
ще се превърне в желана дестина-
ция. 

След 20 години всички блокове да 
изглеждат по-нови, като ги санират 
и боядисат в различни цветове. Това 
ще направи града по-шарен и инте-
ресен, а хората, които живеят там, 
ще се чувстват по-уютно и удобно.

Тъй като заплатите в Бургас не са 
много високи, може да се построят 
още повече заводи и предприятия, 
които имат големи печалби и бургаз-
лии да работят в тях за повече пари. 
Кметът и общината да рекламират 
Бургас и да привличат международ-
ни инвестиции, така че градът да 
стане по-богат и развит като София.

Мечтая Бургас да стане най-търсе-
ният град за почивка на морето от 
туристите и тук да идват хора от це-
лия свят. Да има хубави хотели на 
ниски цени, за да се пълни градът 
още повече през лятото. Бургас ня-
ма аквапарк и ако построят такъв, 
градът ще бъде още по-атрактивен. 
Мечтая да има и голям аквариум, с 
много видове риби – акули, китове, 
делфини. Той ще се превърне в лю-
бимо място на малките деца, които с 
желание ще се докоснат до магията 
на морския свят.

Ако има повече електрически коли 
и автобуси, въздухът на града ще е 
по-чист и свеж. Водата в морето да 
бъде чиста и прозрачна, за да има 
повече здрави хора и рибата в мо-
рето да е в изобилие.  

Бургас се намира на много хубаво 
място и може стане още по-добър 
град за живеене след 20 години. Ня-
мам търпение да го видя тогава.

 
Амелия Велинова Няголова, 10 г., 

5 „д“ клас
ОУ „Елин Пелин“ гр. Бургас
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З А П О В Е Д

№ РД-09-1293/14.12.2022г.
гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общин-
ската собственост, чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка 
с чл. 70, ал.4 от НРПУРОИ и Решение на Общински 
съвет – Камено по т.11 от Протокол № 36 от 
24.11.2022г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно надда-

ване за продажба на недвижим имот - частна об-
щинска собственост, по плана на гр. Камено, общ. 
Камено, обл. Бургас, при начална тръжна цена и 
стъпка за наддаване както следва: 

- УПИ Х-972 (десет римско-деветстотин се-
демдесет и две), в квартал 83 (осемдесет и 
три) по плана на гр. Камено, целият с площ от 
625 (шестстотин двадесет ни пет) кв.м. Граници 
и съседи на имота: североизток - улица; югоиз-
ток - УПИ ХI-972; югозапад - край на регулация; 
северозапад - УПИ IХ-970;

Начална тръжна цена – 11 400.00 (единадесет 
хиляди и четиристотин) лева, без ДДС, съгласно 
експертна оценка. 

Стъпка за наддаване 10% от началната тръжна 
цена – 1 140.00 (хиляда сто и четиридесет) лева. 

Предложенията за наддаване в търга, не могат 
да бъдат по-малки от 10 % от първоначалната 
тръжна цена.

Депозит за участие в търга е в размер на 1 
140.00 (хиляда сто и четиридесет) лева. 

II. Търгът за продажбата на УПИ Х-972, в квар-
тал 83, по плана на гр. Камено, целият с площ 
625 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, в 
сградата на общинска администрация Камено 

на 30.12.2022г. от 10:20 часа.  
III. Условия за участие: в търга могат да участ-

ват физически лица, еднолични търговци и юриди-
чески лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна до-
кументация за участие в търга: Тръжната доку-
ментация за участие в търга се получава в сграда-
та на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобож-
дение” № 101 в Центъра за услуги и информация 
на гражданите, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 
часа до 29.12.2022г.

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на ка-
сата на Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащани-
ята се извършват в български левове по банкова 
сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГА-
РИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, 
ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на Община 
Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е из-
ложена в общината и на интернет страницата на 
Община Камено – www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 
работен ден до 29.12.2022г. от 09:00 до 16:00 ча-
са, с представител на Общината, след представя-
не на платежен документ за закупена тръжна доку-
ментация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна доку-
ментация: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право 

да упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъс-

тоятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регла-

мента за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични 

данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запеча-

тан, непрозрачен плик, върху който се посочват 
имената на физическото лице, ЕГН, съответно наи-
менованието на търговеца, Единния идентификаци-
онен код (ЕИК), както и обекта, за който кандидат-
ства. Документите се подават до 16:00 часа на 
29.12.2022г. в Община Камено, като в запечатания 
плик се слагат следните задължителни документи 
за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се пред-
ставя копие от лична карта. Когато участникът е юри-
дическо лице се представя  документ за регистрация 
или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е 
представяне на извадка от електронната страница на 
Търговския регистър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Наддавателно предложение (цена), което се по-

ставя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, по-
дписан и надписан от кандидата с посочване на име-
ната му, както и обекта, за който кандидатства. (Над-
давателното предложение представлява посочва-
не на броя на стъпките, с които кандидатът 
предлага същата да бъде увеличена, както и посоч-
ване цифром и словом на конкретно предложената 
цена). За валидно се приема наддавателно предло-
жение, с което е направена поне една стъпка, над на-
чалната цена. Всяко предложение, представено в не-
запечатан плик или което не съдържа изискуемите 
данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Копие от 
личната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг 
ще се проведе на 06.01.2023г. от 10:20 часа. За-
купуване на документи, внасяне на депозит и по-
даване на заявления за участие в повторния търг 
се извършва до 16:00 часа на 05.01.2023г., по ре-
да указан в настоящата заповед.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет 
и да се обяви на видно място в общинската админи-
страция в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ       /П/          
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 14.12.2022г.



„Черноморски фар“

Новопостроеният физкул-
турен салон е най-модерно-
то спортно съоръжение в 
Карнобат. Преди дни бе 
официалното откриване. 
Над 850 000 лв. инвестира 
Община Карнобат в негово-
то изграждане. Преди една 

година, на 6 декември, из-
горя постройката, в която 
се провеждаха часовете по 
физическо възпитание в ОУ 
„П. Р. Славейков“. Сега на 
нейното място има съвре-
менно съоръжение за 
спорт.

Новопостроеният физ-
културен салон е със за-

строена площ от 432 кв. м, 
с размери 24м/18м. Разпо-
лага със закрита зона за 
спорт, две съблекални, са-
нитарни помещения за уче-
ници и персонала. Залата 
за спорт е оборудвана с не-
обходимите съоръжения - 
баскетболни кошове, во-
лейболна мрежа, врати за 

минифутбол.
Сред официалните гости 

на откриването беше и шам-
пионът по борба Андрей 
Атанасов, който заедно с 
кмета на Карнобат Георги 
Димитров преряза лентата 
на новото съоръжение. Ан-
дрей Атанасов е състезател 
по борба класически стил в 

категория 80 кг, възраст „ка-
дети“. През тази година Ан-
дрей има две шампионски 
титли на държавните пър-
венства по борба – зимен и 
летен шампионат. Завоюва 
сребърен медал на Балкан-
ско първенство по борба в 
Букурещ, Румъния. Пети на 
световното първенство за 

кадети в Рим, Италия. Осмо 
място на Европейското пър-
венство в Букурещ, Румъ-
ния. Златен медал от меж-
дународния турнир „Васил 
и Георги Илиеви“, гр. Кюс-
тендил. Носител е на Шам-
пионския пояс за най-добър 
състезател на турнира. Ан-
дрей е състезател на СКБ 
"Олимпиец - Ат. Комшев" в 
Карнобат.

Гости на събитието бяха 
Петя Петрова – началник на 
Регионално управление на 
образованието – Бургас, 
Павлина Алексиева – стар-
ши експерт по физическо 
възпитание и спорт в РУО 
– Бургас, Мария Генова - 
зам.-кмет на община Кар-
нобат, Теодор Ченешев – 
председател на Общински 
съвет-Карнобат, представи-
тели на Дирекция УТ, „Парт-
ньори-А.Т.” ЕООД, Калоян 
Колев от „Пожарна безо-
пасност и защита на насе-
лението”, директори на учи-
лища и детски градини в об-
щина Карнобат.
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Преди дни в София се проведе купа „Мла-
дост“ – втори кръг от фехтовалната Купа 
„България“ за деца до 11 и 13 години.

Екатерина Чаушева от клуб „Корсар“ спе-
чели бронзовия медал в надпреварата за 
момичета до 13 години и с това за пореден 
път показа, че ще е редовен претендент за 
отличията в тази възрастова група. Само 
седмица след спечелването на бронзовото 
отличие от международния турнир по фех-
товка в Слобозия – Румъния, състезателка-

та показа характер и отлична игра, за да 
заслужи отново място на почетната стъл-
бичка.

С много добро представяне се отличиха 
Доминика Микова и Невена Съботинова, ко-
ито останаха на крачка от медалите, спечел-
вайки съответно 5 и 6 място.

Честта на фехтовален клуб „Корсар“ в тур-
нира защитаваха още състезателите Мария 
Манчева, Катерина Йорданова, Мартина Хри-
стова, Пламен Христов и Ивален Попов.

Малки „корсари“  
с медали от турнир

Чф

ВОЛЕЙБОЛ

„Черноморски фар“

Отборът на "Дея Спорт" 
отново се показа като ев-
робоец и успя да обърне 
гръцкия гранд "Олимпиакос" 
с 3:2 гейма пред около 1200 
зрители в зала "Младост".

Този успех не достигна за 
класиране на четвъртфи-
нал, но донесе много радост 
и положителни емоции за 
публиката, която се превър-
на в седми играч на полето 
за момчетата на младия 
треньор Андрей Николов.

В отделните геймове ре-
зултатът е 27:29, 23:25, 25:18, 
30:28 и 18:16 в тайбрека.

Тодор Вълчев беше най-
резултатен със своите 28 
точки. Стефано Патриарка 
добави 15 точки, а Николай 
Учиков - 13 точки.

"Браво на отбора, който 
се представи блестящо сре-
щу гранд като "Олимпиа-
кос", воден от легендарен 
треньор като Алберто Джу-
лиани. Тръгваме си с висо-
ко вдигнати глави от турни-
ра "Чалъндж къп". Достигна-

хме до осминафинал, като 
победихме многократните 
шампиони на Испания, 
Швейцария и Гърция. Бла-
годарности и за публиката", 
сподели след мача прези-
дентът и собственик на "Дея 
Спорт" д-р Александър Ма-
джуров.

Последният мач на бур-
газлии за календарната 
2022 година е в събота сре-
щу "Пирин" в Разлог. Двубо-
ят е от 11-ия кръг в Супер 
Волей. Началото е в 18:00 
часа.

З А П О В Е Д
№ РД-09-1292/14.12.2022г.

гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общин-
ската собственост, чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка 
с чл. 70, ал.4 от НРПУРОИ и Решение на Общински 
съвет – Камено по т.10 от Протокол № 36 от 
24.11.2022г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно надда-

ване за продажба на недвижим имот - частна об-
щинска собственост, по кадастрална карта и ка-
дастрални регистри на с. Черни връх, общ. Каме-
но, обл. Бургас, при начална тръжна цена и стъпка 
за наддаване както следва: 

- ПИ с идентификатор 80916.75.8, в местност-
та „Кантона“, по КККР на с. Черни връх, общ. Ка-
мено, обл. Бургас, целият с площ 13 997 кв.м. 
Начин на трайно ползване: Нива. Граници на 
имота: 80916.75.5, 80916.76.51, 80916.75.12, 
80916.75.24, 80916.75.26, 80916.75.22, 
80916.75.23; АЧОС № 2 928/14.01.2022г.

Начална тръжна цена - 28 270.00 (двадесет и ос-
ем хиляди двеста и седемдесет) лева, без ДДС, съ-
гласно експертна оценка. 

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна 
цена – 2 827.00 (две хиляди осемстотин двадесет 
и седем) лева. 

Предложенията за наддаване в търга, не могат 
да бъдат по-малки от 10 % от първоначалната тръж-
на цена.

Депозит за участие в търга е в размер на 2 827.00 
(две хиляди осемстотин двадесет и седем) лева. 

II. Търгът за продажбата на ПИ с идентифика-
тор 80916.75.8, в местността „Кантона“, по КККР 
на с. Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, це-
лият с площ 13 997 кв.м., с начин на трайно полз-
ване: „Нива“, ще се проведе в гр. Камено, в 

сградата на общинска администрация Камено 
на 30.12.2022г. от 10:10 часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участ-
ват физически лица, еднолични търговци и юриди-
чески лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна до-
кументация за участие в търга: Тръжната доку-
ментация за участие в търга се получава в сграда-
та на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобожде-
ние” № 101 в Центъра за услуги и информация на 
гражданите, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 ча-
са до 29.12.2022г.

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на ка-
сата на Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащани-
ята се извършват в български левове по банкова 
сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГА-
РИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: 
BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на Община Каме-
но.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е из-
ложена в общината и на интернет страницата на 
Община Камено – www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 
работен ден до 29.12.2022г. от 09:00 до 16:00 ча-
са, с представител на Общината, след представяне 
на платежен документ за закупена тръжна докумен-
тация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна докумен-
тация: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право 

да упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъс-

тоятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регла-

мента за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични дан-

ни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запеча-

тан, непрозрачен плик, върху който се посочват 
имената на физическото лице, ЕГН, съответно наи-
менованието на търговеца, Единния идентификаци-
онен код (ЕИК), както и обекта, за който кандидат-
ства. Документите се подават до 16:00 часа на 
29.12.2022г. в Община Камено, като в запечатания 
плик се слагат следните задължителни документи 
за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Документи, установяващи самоличността на 

участника. Когато участникът е физическо лице се 

представя копие от лична карта. Когато участникът 
е юридическо лице се представя  документ за ре-
гистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. До-
пустимо е представяне на извадка от електронна-
та страница на Търговския регистър на Агенция по 
вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Наддавателно предложение (цена), което се по-

ставя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, по-
дписан и надписан от кандидата с посочване на 
имената му, както и обекта, за който кандидатства. 
(Наддавателното предложение представлява по-
сочване на броя на стъпките, с които кандида-
тът предлага същата да бъде увеличена, както 
и посочване цифром и словом на конкретно пред-
ложената цена). За валидно се приема наддава-
телно предложение, с което е направена поне ед-
на стъпка, над началната цена. Всяко предложение, 
представено в незапечатан плик или което не съ-
държа изискуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Копие от лич-
ната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще 
се проведе на 06.01.2023г. от 10:10 часа. Закупу-
ване на документи, внасяне на депозит и подава-
не на заявления за участие в повторния търг се из-
вършва до 16:00 часа на 05.01.2023г., по реда ука-
зан в настоящата заповед.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интер-
нет и да се обяви на видно място в общинската ад-
министрация в 3-дневен срок от нейното издава-
не.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ       /П/          
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
14.12.2022 год.

„Дея Спорт“ с победа на  
честта над „Олимпиакос“

Изгорелият физкултурен салон в Карнобат живее втори живот
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Чф
СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл. 23, ал. 4, т.1 от ЗМСМА, чл.39, 
ал.1 от ПОДОСКВОА на Община Бургас свиквам 
ЧЕТИРИДЕСЕТ И ШЕСТОТО ЗАСЕДАНИЕ на 
Общински съвет – Бургас на 20.12.2022 година  
(вторник) от 9:00 часа, с продължение на 
21.12.2022 година (сряда) от 09:00 часа при 
неизчерпване на дневния ред, в заседателната 
зала, находяща се в „Културен дом на нефтохимика”, 
ет.2, при следния 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД
1. ОбС 08-00-13573 Докладна записка от 

Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Приемане на Наредба за специфични 
изисквания към облика на градските пространства, 
сградите и архитектурните ансамбли на територията 
на град Бургас

 
2. ОбС 08-00-13547 Докладна записка от 

Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Приемане на Наредба за изменение и 
допълнение на Наредбата за определянето и 
администрирането на местните такси и цени на 
услуги на територията на Община Бургас, приета 
с решение на Общински съвет – Бургас, по т.2, 
Протокол №21/20.12.2016 г., с последващи 
изменения и допълнения

3. ОбС 08-00-13563 Докладна записка от Весна 
Балтина – зам.-кмет „Стратегическо развитие 
и екология, дигитализация и адаптация към 
промените на климата“, относно: Наредба за 
изменение и допълнение на Наредба за управление 
на  отпадъците на територията на Община Бургас

4. ОбС 08-00-13552 Докладна записка от 
Георги Дракалиев – общински съветник от ПП 
ВМРО – Българско национално движение, 
относно: Наредба за изменение на Наредбата за 
символиката и отличията на Община Бургас

5. ОбС 08-00-13577 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Приемане на Правилник за изменение 
и допълнение на Правилника за дейността на 
Общинско предприятие „Общински имоти“, приет 
с Решение на Общински съвет – Бургас по т. 65, 
Протокол № 11/24.07.2008 г.; с последващи 
изменения и допълнения

6. ОбС 08-00-13578 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Приемане на Правилник за изменение 
и допълнения на Правилника за дейността на 
Общинско предприятие „Обреден комплекс – 
Бургас“, приет с Решение на Общински съвет – 
Бургас по т. 6, Протокол № 18/21.12.2020 г.

7.  ОбС 08-00-13561 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Приемане на Правила за прием на деца 
в първи клас в учебни заведения на територията 
на община Бургас за учебната 2023/2024 година 
и Правила  за прием на деца в общински 
самостоятелни детски ясли, детски градини и 
полудневни подготвителни групи към училища на 
територията на община Бургас за учебната 
2023/2024 година

8. ОбС 08-00-13562 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Одобряване на План-сметка за 
дейностите по събиране, извозване, третиране и 
обезвреждане на отпадъци в депа или други 
съоръжения и поддържане на чистотата на 
територии за обществено ползване през 2023 г.

 
9. ОбС 08-00-13558 Докладна записка от 

Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Вътрешнокомпенсирани промени и 
приемане на поименен списък на преходните 
обекти от разчета за капиталови разходи

10. ОбС 08-00-13590 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Сътрудничество при реализирането на 
дейностите по международен проект: „Европейска 
мрежа за автентични градове“

11. ОбС 08-00-13565 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Меморандум за разбирателство и 
Споразумение за финансиране на проект „УНИЦЕФ 
– България и Община Бургас – заедно в подкрепа 
на уязвими деца и младежи“, финансиран от 
Детския фонд на ООН по Програмата за страната 
2023 – 2027 г.

12. ОбС 08-00-13559 Докладна записка от 
Йорданка Ананиева – зам.-кмет „Образование, 
здравеопазване, социални дейности и младежки 
политики“ на Община Бургас, относно: Даване 
на съгласие за кандидатстване с проектно 
предложение „Бъдеще за децата – Социално 
включване и равни възможности“ по процедура 
BG05SFPR002-2.003 „Бъдеще за децата“ по 
Програма „Развитие на човешките ресурси“ 2021 
– 2027 г.

13. ОбС 08-00-13548 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Даване на съгласие за кандидатстване 
с проектно предложение „Осигуряване на грижа в 
дома за възрастни хора в невъзможност за 
самообслужване и лица с увреждания на 
територията на община Бургас“ по процедура 
BG05SFPR002-2.001 „Грижа в дома“ по Програма 
„Развитие на човешките ресурси“ 2021 – 2027

14. ОбС 08-00-13560 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно : Осигуряване на допълнително 
финансиране за изпълнението на проект 
№BG16M1OP002-2.004-0002 „Изграждане на 
анаеробна инсталация за разделно събрани 
биоразградими отпадъци на територията на регион 
Бургас“, финансира с АДБФП BG16M1OP002-
2.004-0002-C02 Приоритетна ос 2 на Оперативна 
програма „Околна среда 2014 -2020“ по 
Приоритетна ос 2 на Оперативна програма „Околна 
среда 2014 – 2020“

15. ОбС 08-00-13574 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Одобряване на идейна концепция за 
Археологически и термален парк „Акве Калиде – 
Бургаски минерални бани“ и Генерален план за 
развитие на различни тематични и функционални 
зони в парк „Бургаски минерални бани“, обхващащ 
ПИ с идентификатори 07079.13.1958, 
07079.13.1959, 07079.13.1960, 07079.13.1957, 
част от 07079.13.213, 07079.13.1522, 
07079.13.1523, 07079.13.1524, 07079.13.1525, 
07079.13.1514, 07079.13.1511, 07079.701.75, 
07079.701.409, 07079.701.496, 07079.701.68, 
07079.701.69, 07079.701.407, 07079.701.406, 
07079.701.74, част от 07079.701.411, 
07079.701.90, част от 07079.701.444, 
07079.701.445 по КККР на гр. Бургас“ 

16.  ОбС 08-00-13569 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Продажба чрез публично оповестен търг 
с тайно наддаване на поземлен имот – частна 
общинска собственост, представляващ УПИ XIV-
333  по влязло в сила ЧИ на ПУП-ПРЗ на „Бизнес-
индустриална зона гр. Българово“, Община Бургас, 

целият с площ от 5016 кв.м., отреден „За 
високотехнологично производство“, зона гр. 
Българово отразен в КККР на Област Бургас, 
Община Бургас, гр. Българово, м. Вая кайряк като 
ПИ с идентификатор 07332.64.667

17. ОбС 08-00-13566 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Продажба на неурегулирани поземлени 
имоти – частна общинска собственост, находящи 
се в с.о. „XI-та шахта“, землище кв. Горно Езерово, 
гр. Бургас, чрез провеждане на публичен търг с 
тайно наддаване

18. ОбС 08-00-13568 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Продажба чрез публичен търг с тайно 
наддаване на недвижими имоти – частна общинска 
собственост, находящи се в кв. Черно море, гр. 
Бургас

19. ОбС 08-00-13567 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Предоставяне на недвижими имоти – 
частна общинска собственост на „Център за 
социална рехабилитация и интеграция на лица с 
психични разстройства“ – Община Бургас, 
представляващи самостоятелни обекти с №№1 и 
6, находящи се на първия етаж на двуетажна 
масивна сграда с идентификатор 07079.608.320.3 
по КККР на гр. Бургас, с административен адрес: 
гр. Бургас, ул. „Иван Богоров“ №19

20. ОбС 08-00-13575 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Отдаване под наем, за срок от 10 (десет) 
години, на части от имоти – публична общинска 
собственост чрез провеждане на публичен търг с 
тайно наддаване, за поставяне, по одобрена план 
– схема на поставяеми обекти – зарядни станции 
за електроавтомобили

21. ОбС 08-00-13584 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Отдаване под наем за срок от 5 (пет) 
години на недвижим, нежилищен имот – публична 
общинска собственост, чрез провеждане на 
публичен търг с тайно наддаване, представляващ 
част от масивна едноетажна сграда, с идентификатор 
47202.501.1036.1 по КККР на с. Маринка, община 
Бургас, находяща се в УПИ IV-501213, кв. 24 по 
ПУП-ПРЗ на с. Маринка, за аптека

22. ОбС 08-00-13551 Докладна записка от 
проф. д-р Христо Стоянов Бозов – управител на  
„Комплексен онкологичен център – Бургас“ 
ЕООД, относно: Даване на съгласие за изменение 
по договор за наем на медицинска апаратура, 
собственост на „Комплексен онкологичен център 
– Бургас“ ЕООД, предоставена за временно и 
възмездно ползване за нуждите на  „Медицински 
център Вяра и Надежда – Бургас“ ЕООД  

23. ОбС 08-00-13553 Докладна записка от инж. 
Петко Драгнев – управител на „Бургасбус“ ЕООД, 
относно:  Поемане на задължение от „Бургасбус“ 
ЕООД по банков кредит за инвестиция в 
изграждането на фотоволтаична система за 
производство на електроенергия за собствени 
нужди 

24.  ОбС 08-00-13544 Докладна записка от 
Диана Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм 

и спорт“, относно: Приемане на годишна програма 
за развитие на читалищната дейност за 2023 
година в община Бургас

25. ОбС 08-00-13554 Докладна записка от 
Йорданка Ананиева – зам.-кмет „Образование, 
здравеопазване, социални дейности и младежки 
политики“ на Община Бургас, относно:  Промяна 
на състава на Общински съвет по наркотични 
вещества – Бургас  

26. ОбС 08-00-13570 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Определяне представител на Община 
Бургас в общото събрание на акционерите на 
„Индустриален и логистичен парк – Бургас” АД и 
определяне начина на  гласуване на 
проекторешенията

27. ОбС 08-00-13542 Докладна записка от 
Диана Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм 
и спорт“, относно:  Даване на съгласие за 
дофинансиране на Традиционния шампионат 
„Писта Бургас 2022“ – кръг от Националния 
шампионат по автомобилизъм 

28. ОбС 08-00-13564 Докладна записка от 
Димитър Николов – кмет на Община Бургас, 
относно: Предоставяне на безвъзмездна 
финансова помощ на Финка Страхилова Друмева 
в полза на Росен Друмев Друмев

29. ОбС 08-00-13557 Докладна записка от от 
проф. д-р Севдалина Турманова, проф. д-р 
Сотир Сотиров, Калояна Живкова, Бойчо 
Георгиев и Юлиян Георгиев – общински 
съветници от ПП ГЕРБ, относно: Подкрепа за 
провеждане на VII-та Национална Екологична 
конференция за ученици и студенти „Да мислим 
екологично за бъдещето“

30. ОбС 08-00-13571 Докладна записка от д-р 
Даниела Божинова – общински съветник от 
Демократична България/ПП Зелено движение, 
относно: Присъединяване към Международната 
лига на демократичните градове

31. ОбС 08-00-13288 Докладна записка от 
Живко Господинов, Васил Иванов, Георги 
Спасов, Георги Георгиев, Мадлен Мутафян, 
Стоян Коларов и Христо Панайотов – общински 
съветници от БСП, относно: Изграждане на 
тротоар на улица „Девети септември” в участъка 
от моста на река „Чукарлийка” до края на улицата. 
Асфалтиране на улиците и ремонт на тротоарите 
на: ул. „Съветска”, ул. „Гагарин” и ул. „Тракия” 

32. ОбС 08-00-13540 Питане от Боян Дяков и 
Ивайло Вагенщайн – общински съветници от 
ПП НФСБ, относно: Спа център „Акве Калиде“

33. ОбС 08-00-13543 Питане от Костадин 
Андонов – общински съветник от ДБГ, относно: 
Премахване на такса за паркиране в „синя зона“ 
на  ул. „Шейново“ по време на ремонтни 
дейности

34. ОбС 08-00-13550 Питане от д-р Даниела 
Божинова – общински съветник от Демократична 
България/ПП Зелено движение, относно: 
Разходи за празнични събития и новогодишна 
украса на Община Бургас

35. ОбС 08-00-13556 Питане от Манол Тодоров 
и Стоян Грозев – общински съветници, относно: 
Специализиран център за рехабилитация и 
психологическа подкрепа на деца с церебрална 
парализа, аутизъм и соматични увреждания и 
техните семейства в град Бургас, кв. Ветрен

Проф. д-р СЕВДАЛИНА ТУРМАНОВА
Председател на Общински съвет - Бургас
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В Средец - по-будни и жадни 
за култура от Мюнхен 

Силвия ШАТЪРОВА

„В Средец публиката е по-
будна и жадна за култура, 
отколкото българската пуб-
лика в Мюнхен, където бях 
преди време и пред малко 
българи представих книга-
та си“, поласка жителите 
на Средец писателят Калин 
Терзийски. Той пристигна в 
странджанския град и пред-
стави книгата си „Аз и Бог“ 
заедно с поетесата Анелия 
Черкезова под формата на 
рецитация. 

„Надминахте публиката 
на Средец“, обърна се той 
към аудиторията във Воен-

ния клуб, който бе пълен до 
краен предел. 

Терзийски и Черкезо-
ва се включват в коледна-
та културна програма на 
общината. А идеята те да 

се съберат на едно мяс-
то в нестандартен твор-
чески тандем е на Стани-
мир Димитров - творец от 
Средец. Той провокирал 
Калин Терзийски и Анелия 
Черкезова с книгата й „Ка-
пан за сънища“ да съберат 
творбите си в общо лите-
ратурно четене. Двамата 
се запознали на гарата в 
Бургас часове преди пред-
ставянето им в Средец и 
имали време само за една 
репетиция преди да започ-
не рециталът им пред жите-
лите на града.

Рециталът бе съпроводен 
с изпълнение на китара на 

младия бургазлия Стоян 
Забунов.

„Посланието е, че във 
всички времена трябва да 
се твори, защото това е 
единственият начин да де-

кларираме, че сме хора. Чо-
век може много добре да 
живее, но ако спре да се ин-
тересува от изкуство, няма 
да може да оценява добрия 
си живот, защото ще загу-
би системата си от крите-

рии кое е добро, кое - зло, 
какъв е добър и лош живот. 
Човек може да познава до-
бро и зло, благодарение на 
духа си“, заяви пред „Чер-
номорски фар“ Калин Тер-
зийски.

Близо два часа продъл-
жи литературната среща 
на двамата автори с жите-
лите на Средец, които оста-
наха до края и не пропусна-
ха възможността да си ку-
пят книгата, за да вземат 
автографи и да поговорят 
лично с тях.

"Нашата публика е пре-
тенциозна. През послед-
ните месеци сме направи-
ли три представяния и се 
стремим всячески да под-
крепяме местните автори, 
като Общината финанси-
ра с 500 лева техни книги, 
свързани с града и насе-
лените места наоколо", за-
яви кметът на Средец Иван 
Жабов. А думите му се по-
твърдиха от въпросите, ко-
ито дошлите на литератур-
ната вечер задаваха.

Сравнението направи 
писателят Калин Терзийски, 
който представи книгата си 

„Черноморски фар“

По Коледа се случват чудеса… С надеждата за чудо 
в помощ на хората с онкологични заболявания и тази 
година в Поморие ще бъде открит благотворителен ба-
зар. Организатор на стойностната инициатива е Калоян 
Михайлов, домакин е „Омара Арт клуб“, със съдействи-
ето на Община Поморие. „Коледният базар с кауза“ ще 
бъде открит на 16.12.2022 г. (петък) от 16.00 часа с учас-
тието на танцов състав „Раковина“, LiveDj | SunHeart. 

В рамките на 3 дни – 16, 17 и 18 декември, на шатри-
те на заведението ще бъдат изложени чудесни ръчно 
изработени продукти, дело на: детска градина „Дете-
лина“, СУ „Иван Вазов“, ОУ „Христо Ботев“, Сладко и 
здравословно, ХАРТисима, Къпкейкчета, HandMade by 
Веселина Илиева, Sea Souvenir, Hobby – Hand – Home, 
Caramel Coffee shop и още много малки и големи До-
броТворци.

На 17 и 18 декември (събота и неделя) базарът ще от-
варя в 14.00 часа.

Тридневен 
„Коледен базар с 
кауза“ в Поморие

„Черноморски фар“

Коледарчета от ДГ „Златното ключе“ 
наричаха за здраве в Областна админи-
страция Бургас. Те отправиха своите по-
желания към областния управител проф. 
Мария Нейкова, служителите на адми-
нистрацията и към жителите на област 
Бургас за мирна, плодородна и благосло-
вена 2023 година. 

Проф. Нейкова лично посрещна скъпите 
гости. Малчуганите представиха богат ре-
пертоар от коледарски песни и наричания 
и зарадваха служителите на администра-
цията със знанията си за традициите.

Силно впечатлена, проф. Нейкова за-
яви, че ще подари екскурзия на малките 
коледарчета до зоологическата градина 
в Стара Загора.

„Благодаря на ръководството на ДГ 
„Златното ключе“ и на целия състав на 
детското заведение, че обръщат внима-
ние и учат децата от ранна възраст да 
ценят и спазват българските традиции“, 
каза областният управител.

По традиция в навечерието на коледни-
те празници екипът на Областна админи-
страция Бургас посреща малки коледар-
чета с надеждата, че те ще донесат щас-
тие и светли бъдещи дни.

Какво е Коледа в Бургас 
без Стефан Диомов! 

Маестрото с огромна 
енергия и дух отново сът-
вори не концерт, а енерги-
ен микс от обич, позитивни 
емоции и топлина. 

Можем да се насладим 
на концерта в празничните 
дни по БТВ. 

Ненадминат и неподра-
жаем Стефан Диомов!

Областният управител проф. Мария 
Нейкова ще им подари екскурзия 

до зоокъта в Стара Загора

Коледарчета наричаха 
за здраве в Областна 
администрация Бургас

Очаквайте коледния концерт 
на Стефан Диомов по Би Ти Ви
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